
Poštnina plačana v gotovini

Leto XIV. — štev. 3 V Ljubljani, 19. januarja 1958
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CENA IZVODA 20 DIN

Izdaja Tiskovni svet .Polet« — Ureja ured
niški odbor — Odgovorni urednik Prešern 
Igor — Rokopisov ne vračamo — Tisk Ti
skarne .Toneta Tomšiča« v Ljubljani — Ured
ništvo in uprava v Ljubljani — Uredništvo: 
Likozarjeva ul. 12, uprava: Cankarjeva 4 
(pasaža Nebotičnika) — Poštni preda] 377 — 
Čekovni račun uprave 60-KB-2-Z-'84 — Tele
foni: uredništvo: 31 694 (ob nedeljah tudi 
31-193 in 39-278) — uprava 21-281 — Letna 

naročnina 800 din, polletna 400 din."
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Seja upravnega odbora Zveze »Partizan« Slovenije

Sej'a uprave je potekala v duhu naprednih smernic zadnje skupščine

je tov. Krese ir sekretar Lavrič, predstavnika Višje šole za te- so: množičnost, vključevanje delav- 
lesno vzgojo direktor Stepišnik in prbf. Ulaga ter zastopniki ti- --«-« - >
ska in radia. Lahko trdimo, da se je današnja seja uprave razvi
jala v duhu tistih naprednih smernic in načel, ki so bila izražena 
na zadnji skupščini. Zato je bila v plodni razpravi osvojena vrsta 
koristnih sklepov, ki pomenijo prvi korak k uresničevanju na
prednih smernic v naši telesni kulturi.

ske mladine in sploh delavcev v 
telesno kulturo, pravilna vzgoja, 
vsestranost itd.

© Predsednik Zveze »Partizan« pa samo zunanjim učinkom. Pri tem 
' olovenije, tov. Mitja Ribičič, je naj- delu se moramo čimbolj opreti na 
Prej pojasnil, da mora upravni od- organizacije Športne zveze Slove- 
bor. opraviti konstituiranje uprave nije in na Višjo šolo za telesno 
in izvoliti izvršni odbor ter člane vzgojo.
‘komisij, kajti odslej bo težišče dela Ce povzamemo zaključke iz iz- 
Preloženo na razne komisije. Nato vajanj tov. Savnika, bi bil v letoš- 
J® bit soglasno izvoljen nov izvršni njem letu osnovni program vseh 
odbor, ki ga sestavljajo ti-le tova- društev oziroma okrajev takle:

1. redna vadba v društvih po od
delkih,

je-
ki

tisi:
predsednik Mitja Ribičič, pod

predsednika Janko Rudolf in Tone 
Kropušek, tajnik Tomaž Savnik in 
elani France Borko, Konrad Grilc, 
v.1 kto.e Hojkar, Niko Kavčič, Ančka 
Majdičeva, Franc Pavličič in Vlado 
Pohar.

Kakšni tečaji so nam 
predvsem potrebni?

Po referatu tov. Savnika se 
razvila precej plodna razprava, 
je pokazala, da navzoči pravilno 
tolmačijo načela zadnje izredne 
skupščine. Vsi so sc strinjali, da je 
treba prirediti čimveč tečajev, kajti 
samo tako bo-mo lahko razširili te 

(Nadaljevanje na 2. strani)

Kandidati za našo državno nogo
metno reprezentanco, ki bo so
delovala na letošnjem svetovnem 
prvenstvo, so že dekaj dni zbra
ni na treningu na Pokljuki, l^aš 
dopisnik jih je^te dni obiskal in 
zvedel marsikaj zanimivega, kar 

lahko preberete na 7. strani

Na sliki zgoraj: Milorad Miluti
novič (levo) se v družbi dr. Velela 
prav dobro počuti »na skijama«...

Ob strani: Tudi članu komisije 
za sestavo državne reprezentance, 
Sergiju Lukaču, je očividno na 
zasneženi Pokljuki močno všeč

2. redni vaditeljski tečaji v društ
vih s sodobnimi oblikami dela,

5. vestna statistična služba,
4-_ tečaji v vseh središčih, kjer so 

močnejša društva. Slednja naj bi 
v posebnih tečajih pomagala tistim 

Zatem je upravni odbor izvolil več krajem, kjer. so društva še šibka 
komisij, in sicer ikot najpomembnej- 81 Pa j*'1 sploh ni, 
so strokovno-programsko ter gospo- , vsj „°kraji naj izvedejo vsaj 
dansko; obe omenjeni komisiji bosta ,a splošna in več posebnih tečajev, 
rhz;pravljal4 izključno o problemih na pogoje v svojem kraju,
Partizanske organizacije. Razen b. prirediti je^ treba v vseh pa.no- 
pbeli komisij pa so navzoči soglasno 6®k čimveč društvenih, meddruštve- 
J^brali tudi člane tistih komisij, ki n . ';n okrajnih tekmovanj ter pri- 
®°do delale skupno s predstavniki ,reia.ti propagandne nastope v tistih 
športne zveze Slovenije Tako je krajih.-kjer bomo lahko ustanovili 
!>i!o izvoljenih pet skupnih komisij, nova društva, 
p sicer propagandna (Kropušek, 
i- har), gradbena (Niko Kavčič, ing.

Zvezna hokejska liga
V

(Savnik. Grilc), 
Sabina Stadler-

Tj v. V
"°žič), tekmovalna
kadrovska (Borko, _____„
Jeva) ter komisija za razvoj športa 
v delovnih kolektivih (Janko Rudolf. 
Muhič).

Program ne sme postati 
ozka šablona

Ob zaključku svojega referata je 
tov. Savnik naglasil, da se morajo 
društva udeležiti tudi vseh proslav, 
kot so Dan mladosti, občinski praz
niki, pohod ob žici okupirane Ljub
ljane, ocenjevanje za pokal »Ljud
ske pravice«, razen tega pa naj pri- 

, © Potem ko. je bilo opravljeno rejajo se akademije, taboren ja, ori- 
konstituiranje vseh organov in ko- eintaci'jsfce pohode, spomladanske in 
111'dj, je tajnik tov. Tomaž Savnik jesenske krose itd. Seveda m ve« 
T drugi točki dnevnega reda poro- 
®at o koledarju letošnjih prireditev,

Jesenice, 19. jan. Skorajda nismo mogli ver
jeti, da bo današnja prvenstvena tekma v 
hokeju na ledu med Jesenicami in Ljubljano, 
privabila tolikšno število gledalcev. Ne sa
mo domačini, bilo je tudi vse polno gostov 
iz drugih krajev Slovenije in celo iz zamej
stva, ki so si obetali izreden športni užitek. 
Jeseničani so veljali na papirju za popolne 
favorite, kar je tudi razumljivo, saj so tako 
rekoč doma na ledeni ploskvi. Ljubljana pa 
je pač moštvo, ki zna presenetiti in zato je 
bila mikavnost današnjega srečanja večja kot 
bi kdo pričakoval.

Jesenice : Ljubljana 5:1
(2:0, 1:0, 2:1)

Sam začetek tekme ni obetal prav nič raz
veseljivega, niti za eno, niti za drugo moštvo. 
Lni kakor drugi so bili neverjetno nervozni 
in živčna napetost se jih je začuda držala 
skoraj vso prvo tretjino igre. In vendar so 
Jeseničani takoj prevzeli pobudo v svoje roke 
in za vsako ceno skušali doseči zaželeno 
vodstvo,-

Vključiti čimveč delavske 
mladine

jesenske krose itd. Seveda pa ves 
program, ki ga je sprejel upravni 
odbor, ni nikakršna ozka šablona, 
ki bi društva utesnjevala in ovirala 
pri njihovem delu. Ta program je 
le napotilo vsem društvom, v kakšni 
smeri naj bi razvijala svojo dejav-

. pIanica. 19- januarja. Danes 
je Gorenjska smučarska pod- 
zveza izvedla tradicionalni 
zdet gorenjskih smučarjev. Na 
btarem vrhu so merili svoje 
sposobnosti alpski vozači 
Bohinju tekači, v Planici’ 
skakalci.

JESENIŠKA .TORCIDA«

Kdor danes ni bil na Jesenicah, je pač 
zamudil lepo priložnost spoznati močna grla 
jeseniških gledalcev. Vsaka uspela akcija do
mačega moštva, še prav posebej pa, kadar 
sta bila pri pucku jeseniška ljubljenca Va- 
Icntar in Klinar, se je začitlo nepopisno na
vijanje kot bi se valil snežni plaz z Me- 
žaklje. In v takšnem ozračju so prišli doma
čini tudi v vodstvo. Iz povsem nenevarnega 
položaja je Valentar dosegel vodstvo. Nekaj

(Nadaljevanje na 8. strani)

osljiv
Sončna Planica pa je danes spre- mestom. Prijetno je presenetil član
da nrve coste. »ir! 7 r. t T-1 L-rinilo V n .vir, n,: \r: a,.,,; - i • • ... ■ -i
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Tradicionalni zlet gorenjskih smučarjev

v BoU■ifofU'

tečajev in sploh o letošnjem pro
gramu dela. V svojih izvajanjih je 
nnL- Javnik poudaril, da morajo 
lvlar ti zatiska društva predvsem vklju.
*j?v°t> v svoje vrste čim več delav- 
, , in kmečke mladine. Pri tem 

čZtU Se ne smemo ustrašiti težav;
udi nam danes še primanjkuje 

prostorov in telovadnic ter strokov- 
r' 1 kadrov. Da bomo čim hitreje 

ovpg]; nspebe na področju množic- 
oKvi moramo posluževati vseh 

1 'k dela, zlasti popularnih tekmo
vanj.

Glavna pozornost človeku ---- ^muuvaiuev. irroga je Dila sred-
tov. Savnik se je V nadaljevainju nietežI:a. Poleg gorenjskih tekmovalcev 

v,0jih izvajan j dotaknil perečega 80 starta11 na današnjem tekmovanju tudi 
ugašanja kadrov. Slednje morajo nekateri Ljubljančani. Med člani, ki so 
Predvsem vzgajati društva pri red- tekIi na 15 km dol6i progi, je zmagal 
rilh prednjaških urah, razen tega pa Hleban-ia Pred Janezom Pavčičem. Lep 
maramo za to skrbeti tudi z vadi- uspeh pa Je spet a°sesel Kranjčan se-
®*jskimi tečaji. Tov. Savnik je tudi ««*. kJ se Je plasiral na častno 3. mesto. Pav-.ič r ,P. „ ... ; ' -----   -

^udarni, da se ne smemo zadovo- startu sta se pojavila tudi Cveto Pav- žihprt m ^.L (J) 53j12'
■ “i samo z eno panogo, ampak je čiC ln GašPer Kordež, ki bi morala na-

Eohinj, 19. januarja. Danes je Gorenj
ska podzveza organizirala v Bohinju 
prvenstvo Gorenjske v smučarskih tekih. 
Ob lepem sončnem vremenu in dobrih 
snežnih razmerah se je zbralo na startu 
kar 76 tekmovalcev: Proga je bila sred-

vahja je bila dobra in je vse tekmovanje 
kljub precejšnjem številu tekmovalcev 
poteklo v najlepšem redu. v Bohinju 
bodo ostali še tri dni sledeči tekmovalci: 
Hlebanja, Cveto in Janez Pavčič, Gašper 
Seljak, Gašper Kordež Jer Brezovšek, ki 
se bodo pripravljali na bližnja tekmova
nja v tujini.

Rezultati: Elani (15 km — 19 tekmoval
cev): 1. Hlebanja (Moj) 49:09, 2. Pavčič 
J. (E) 49:32, 3. Seljak (T) 49:44, 4. Kordež 
(G) (T) 51:05, 5. Brezovšek (E) 51:23, »

jela prve goste. Že od četrtka dalje 
je v Planici zelo živahno. Semkaj 
s,o namreč prišli naši najboljši ska
kalci, ki se pripravljajo pod vod
stvom trenerja tov. Priboška za 
bližnje tekmovanje. Včeraj in da
nes pa so se jim priključili še vsi 
ostali gorenjski smučar j i-skakalci, 
ki so se prvič v letošnji sezoni po
ni e rili na skakalnici.

Tekmovali so člani in mladinci na 
40-metrski skakalnici. Skoraj pri 
vseh tekmovalcih smo opazili, da 
imajo za sabo še zelo malo skokov, 
razen tistih seveda, ki so bili že na 
treningu na Pokljuki. Zato je bilo 
na današnjem tekmovanju še precej 
padcev, zlasti pri, mladincih, pa tudi 
pri nekaterih članih. Med drugimi je 
enkrat padel tudi Langus in se je 
tako morali zadovoljiti s sedmim 305).

Enotnosti Vidovič, ki je prišel na 
3. mesto. Med mladinci je še vedno 
najboljši Jemc iz Bleda. Organiza
cija tekmovanja je bila prav dobra.

Rezultati: člani — 23 tekmovalcev:
1. Zidar (J) 219.1 točke (355, 36),
2. Krznarič (Moj) 201 (33, 34), 3. Vi
dovič (E) 198.7 (33, 33), 4. Gorišek 
(E) 198.3 (335, 335). 3. Ulčar (Bled) 
180.4 (325, 325), 6. Bernard (S. Loka) 
172.3 (315, 315), 7, Langus (J) 171.1 
(33, 335), 8. Kožel j (Bled) 169.8 (345, 
335), 9. Faganel (Podu) 165.3 (30, 
305) to. Knafelj (J) 165.1 (30, 29); 
mladinci — 35 tekmovalcev: 1. Jemc 
(Bled) 206 (34, 34), 2. Slivnik (J) 
203.2 (335, 33.5), 3. Koprivšek (E) 
191.9 (305, 305), 4. Pečar (Moj) 189.1 
(325, 325), 5. Senčar (E) 188.1 (325,

Javornik Jože

Prvi sadovi skupnega dela
Ku
ki m

Zibert (E) 53:58, 9. Prezelj 54:54, 10. 
ljat 58:04 (oba J), star. mladinci: (10 
— 26 tekmovalcev): l. Kobentar (J) 35:12, 
2. Pogačnik (Gor) 36:27, 3. Gregorič (Boh) 
37:05, 4. Repe (Gor) 37:33, 5. Naglič

j" j aamu z eno panogo, ampak je u 11 Raspor icoroez, KI Dl mol 
eba narediti delo čimbolj pestro. st°Piti danes v Avstriji, vendar se ce- 

čeavna pozornost mora biti posve- lotna reprezentanca ni udeležila tekmo-
m”a, človeku ter dvigu njegov^ vajna v Avstriji in sta tako na tekmova- ,7.nr, , Dpr, --------------- /
^ralmh in fizičnih sposobnosti, ne nje prišla šele , noči. Organizacija tekmo- 1 Repe (G°r) 37;33’ 5' Nag,ič (T)

38:22, mlajši mladinci (5 km — 19 tekmo
valcev): 1. Mencinger (Boh) 18:53, 2. Ko
bilica (Gor) 19:22, 3. Tišov (Boh) 20:03, 
mladinke (5 km — 13 tekmovalk): 1. Krni- 
čar (Gor) 22:16, 2. Novak (J) 23:37, 3. CopRekarjeva zmagala v Italiji

ženil mednarodnem tekmovanju gal Italijan Alberti, ki je prevozil 
v km 7 sm,ucaTskem teku na 10 km progo v rekordnem času, to je bolje 

«u. u San Martino di Castrozza kot na olimpijskih igrah zmagovalec 
sodelovale tudi jugoslovanske ■ dom Sailer. Drugo ---- ‘ '

Idrija, 19. januarja. Včeraj in danes so 
na Črnem * vrhu nad Idrij„ tekmovali 
smučarji Primorske. Tekmovali so za 
podzvezno pr/er.stvo in prvenstvo okraja 
»Partizan« Nova Gorica. Tekmovanja se 
je udeležilo nad 90 tekmovalcev Iz 13 dru
štev. Sn 'ne razmere -so bile zelo dobre. 
Včeraj so se pomerili v teku in skokih, 
kalnici. Tekmovanje Je pokazalo, da je 
danes pa v veleslalomu in na 35 m ska- 
skupno delo podzveze in okraja zveze

smučarke. Naša tekmovalka Rekar- padlo Italijanu ^^rinijuftrotj:/ 
iz r ;,-e P0®01™!® svoj odličen uspeh bil Švicar Pajarola.
Ve«, rr'Jadelw.alda in zopet premagale -----*--•

Jtalijanke. Tudi Bela jeva je bila 
4jKm mestom solidna. Rezultati:

P ri
je

Na Starem vrhu 100 tekmovalcev
2. Bellone 

4. Bottero
(I)

(I),

1 o /'
4‘8 -Lek;,ar (J) 46:27,
5 '?■ 7 Bela j (J).

' Bom amin (I). 
jpu Gortini se je danes nadaljevalo 
t^mvanje alpskih smučarjev. V 

ku na olimpijski progi je zrna-

125 smučarjev se je danes pome- 
rilo v teku na 15 km na tekmovanju 
za pokal predsednika francoske re
publike v Le Rousses. Zmagal je 
Norvežan Holthaas v času 58:40 
pred Švicarjem Baumom in Pozzom, 
Norvežanom Gundersenom, Franco
zoma Carraro in Mermetom ter 
Avstrijcem Wetterjeim.

Slari Dih, 19. januarja. Na smučiščih na 
Starem vrhu nad Škofjo Loko je danes Go
renjska smučarska podzveza organizirala 
prvenstvo Gorenjske v veleslalomu. Ob zelo 
ugodnem vremenu in odličnih snežnih raz
merah se je zbralo na startu okrog 100 tek
movalcev iz vse Gorenjske. Med člani smo 
pogrešati nekaj znanih tekmovalcev, ki pa so 
trenutno na tekmovanjih v Avstriji in Ita
liji. Zlasti številna je bila udeležba mladin
cev, medtem ko sta nastopili le dve članici.

Proga je bila dolga 1800 m s 350 m višinske 
razlike in je imela 40 vratič. Rezultati — 
člani: 1. Zugovic (Jes) 1:41.1, 2. Primožič 
1:43.2, 3. Krmelj 1:44.4, 4. Švab (vsi Ljubelj) 
1:43.5, 5. Lakota (Jes) 1:45.8; članice: 1. Pra
ček (Jes) 2:33.4, 2. Koder (T) 3:36.2; mladinci: 
1. Čop (Jes) 1:50.1, 2. Frantar (Jes) 1:57.3, 
3. Mrak (Ljub) 2:00.3; mladinke: 1. Ankele 
2:13.1, 2. Jamnik (obe T) 3:33.0, 3. Rautar 
(Planica) 3:42.1. Javornik

»Partizan« že rodilo začetne uspehe. Re
zultati - teki: člani — 12 km: 1. Podob
nik 38.59, 2. Erjavec 41.35 'oba R. Idrija), 
3. Franko (N.G.) 42.05, starejši mladinci 
— S km: 1. Sulgoj (R. Idrija) 28.39, 2. Ru
dolf (Črni vrh) 29.16, mlajši mladinci — 
5 km: 1. jc (Č.v.) 20.15, 2. Murnik (Tol
min) 21.35, mladinke — 3 km: 1 Blaško 
(Č.v.) 13.3, 2. Rupnik (Č.v.) 15.8.

Slalom — člani: 1. Logar (R.l.) 1:39.2, 
2. Car (R.l.) 1:41.2, 3. Ferjančič (R.l.) 
1:41.6, mladinci: I. Trček (Č.v.) 2:06.5, 2. 
Mežgon (R.l.) 2:07.3, 3. Slabnik (R.l.) 
2:08.9, članice: 1. Močnik (moImin) 1:04.2, 
mladinke: l. Blaško (č.v.) 41.3.

Veleslalom - člani: l. Likar (R.l.) 1:06.7, 
2. Ferjančič (R.l.) l:io.3, 3. Logar (R.l.) 
1:12.3, mladinci: l. Tratnik (R.l.) 1:13,2, 
članice: 1. Močnik (Tolmin) 1:10.4, mla
dinke: 1. Blaško (Č.v.) 48.6.

Skoki — člani: I. Poženel (č.v.) 201.5, 
2. Car (R.l.) 199.3, 3. Crnobrnja (R.l.) 191.8, 
mladinci: 1. Muroyc (R.l.) 196.0, 2. Slab- 
nlk (R.l) 177.2, 3. Vrus (Č.v.) 175.6. ,

Golob
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Skupščina Veslaške zveze Slovenije

Optimizem pri ireslečih
Ljubljana, 19. jan. Poleg de

legatov in predsednika VZS tov. Bo
risa Kocjančiča sta se današ
nje skupščine Veslaške zveze Slovenije 
udeležila 'tudi predstavnik V Z J tov. 
Mario L u š i č in predstavnik 
SZS tov. Edi Srpan. Čeprav je 
bila sezona zaradi bolezni predsednika 
Kocjančiča in odsotnosti nekaterih čla
nov upravnega odbora malo ugodna, 
je bilo storjenega veliko.

Posebno je treba poudariti, da postaja ve
slanje v Sloveniji vedno bolj množično, pa 
tudi tehnično popolnejše. Dokaz za boljšo 
kakovost je tudi več naslovov državnih prva
kov, ki so jih slovenski veslači osvojili v 
pretekli sezoni. Z vztrajnim delom so se to
rej slovenski veslači uspeli približati ostalim 
tekmovalcem v državi v tej panogi.

Prisotne so nadvse razveselile besede, ki 
jih je povedal tov. Lušič. Odkar se je VZ J 
preselila iz Beograda v Split, je delo po
stalo mnogo resnejše in zato tudi uspehi 
niso izostali. Posebno razveseljiva je bila 
novica, da je v Splitu že pričela z delom 
delavnica za čolne. V njej je zaposlenih 
okrog 20 mojstrov in nekaj inženirjev, ki 
bodo že v prvem letu skušali odpraviti po
manjkanje čolnov. Najprej bodo pričeli z 
izdelavo vesel, nato pa bodo izdelali še 20 
do -10 čolnov. To bodo čolni za manjše po
sadke, saj teh najbolj primanjkuje. Kar pa 
je najvažnejše, je to, da bodo klubi plačali 
Je ceno lesa in ostalega materiala. Zasluge 
za to ima predvsem vojna mornarica, ki je 
dala na razpolago vse orodje in ostalo. Ju
goslovanski veslači bodo tako dobili skoro za 
tretjino ceneje Čolne, ki jih je doslej močno 
primanjkovalo.

Ker je bila letošnja mednarodna regata na 
Bledu zelo slabo obiskana (udeležili se je 
niso niti vsi domači klubi, tujcev pa sploh 
ni bilo), so že sedaj pričeli vabiti' tuje po
sadke. Doslej so obljubili udeležbo .ruski, 
poljski in italijanski veslači. Treba pa bo 
predvsem več discipline pri domačih klubih, 
saj se je zgodilo lani, da nekateri na Bledu 
niso nastopili, ob istem času pa smo za*de-

Skupščina mariborske 
rokometne podzveze

dili njihove posadke na tekmovanjih v ino
zemstvu.

Predstavnik SZS tov. Srpan se je najprej 
zahvalil amaterskim delavcem, ki so pripo
mogli k razvoju veslanja v Sloveniji. Dejal 
pa je, da bo treba pritegniti še več ljubi
teljev veslanja. Glede upravljanja veslaških 
objektov je pripomnil, da je to res težko 
breme za veslaške organizacije, ki tega ne 
zmorejo. O veslaškem centru na Bledu pa je 
dejal, da bo podprl misel o tem, da bi bil 
ta na razpolago tudi ostalim športnim orga
nizacijam, saj so pogoji na Bledu, po nje
govem mnenju, celo ugodnejši kot v Rovinju.

Iz besed tov. Kocjančiča pa povzemamo na
slednje: glede množičnosti .je bilo .storjenega 
še vedno premalo. Po evropskem prvenstvu 
na Bledu, ko je bil v vse klube priliv član
stva res precejšen, je stvar obstala na mrtvi 
točki. Zato naj bo v bodoče osnovno načelo

Celje, 19. januarja. V teh dneh so po
vsod v celjskem okraju skupščine dru
štev »Partizan«, na katerih ugotavljajo 
uspehe svojega dela v preteklem letu. 
Pred dnevi je bila skupščina najboljšega 
društva Celje-Gaberje, na kateri smo sli
šali razveseljiva poročila. Društvo je v 
preteklem letu precej napredovalo, saj je 
v vrste aktivnega članstva vključilo nad 
100 novih aktivnih članov, tako da šteje 
danes 329 članov, ki se udejstvujejo v 9 
oddelkih. Razveseljivo je, da v društvu 
močno skrbe tudi za telesno vzgojo pred
šolskih otrok in pa starejših članov |er 
članic, kar zlasti pozabljajo ostala dru
štva. Številni nastopi, tekmovanja, aka
demij taborenja, zlasti pa redna vadba 
so odlike »Partizana« Celje-Gaberje, ki je 
za svoje delo dobil tudi drugo nagrado 
v tekmovanju za pokal »Ljudske pravice«.

V Rogaški Slatini so pred mnogoštevil
nim članstvom prav tako ocenili sadove 
svojega dela. Okrog 150 mladincev je na
stopilo na festivalu v Ljubljani, mladin
ke pa na Gimnaestradi v Zagrebu. Največ 
članstva je iz vrst steklarske mladine. Iz 
lastnih vrst so vzgojili vodniški kader, ki 
z načrtnim delom usmerja delo društva. 
Za leto 1958 so sklenili, da bodo poživeli

množičnosti, to pa ne samo zaradi kakovosti, 
pač pa zaradi tega, da bodo veslaške orga
nizacije odigrale vlogo, za katero so pokli
cane. Kor je šport družbena dejavnost, je 
dolžnost družbe, da jo tudi materialno pod
pre in mora biti zato podpora izdatnejša.

Čeprav si je Veslaška zveza že pred leti 
prizadevala, da bi tudi na Visoki šoli za 
telesno vzgojo v Ljubljani upoštevali veslanje 
tako kot ostale športe, glede tega doslej še 
ni bilo storjenega prav nič. Če bi prišlo do 
tega, bi veslanje v Sloveniji prav gotovo 
našlo možnosti za širši razmah.

Ob koncu so delegati pripomnili, da dnevno 
časopisje posveča še vedno premalo pozor
nosti tej športni panogi, čeprav je veslanje 
eden redkih športov v Sloveniji, ki iz leta 
v leto napreduje. Novemu upravnemu odboru 
bo še nadalje predsedoval tov. Boris Koc
jančič. Marjan Gogala

pouk pip.. anja, saj odlični bazen doslej ni 
bil dovolj Izkoriščen, na drugi strani pa 
bodo vadbo v večji men prenesli v pri
rodo in na športne objekte.

Svetovni rekord Cuthhertove
Avstralska atletinja Betty Cuthbert olim

pijska zmagovalka na 100 in 200 m je dosegla 
na tekmovanju v* Perthu na 220 y rezultat 
23.6, kar je 'nitko svetovnemu rekordu, ki 
ga ima ruska atletinja Marija Itkina.

V finalu mednarodnega teniškega tur
nirja v dvorani v Parizu za pokal Gillou 
je Danec Nielsen premagal Egipčana 
Drobnega z 18:16, 7:5, 4:6 in 7*5.

Maratonsko srečanje med teniškima 
profesionalcema Ho a dom in Gonzalesom, 
je po osmem srečanju, ki sta odigrala v 
Melbournu neodločeno, 4:4.

V XII. kolu košarkarskega prvenstva 
Italije so bili doseženi naslednji rezul
tati: Motomoiini : Pavia 69:51, Simmen- 
thal : Roma 96:43, Livorno : Virtus 48:54, 
Santipasta : S teli a Azzurra 59:44, Cantu : 
Ignis 64:74, Stock : Benelli 70:49. vrstni 
red: Simmenthal 24, Virtus 23, Cantu 20, 
Santipasta 20.

Občni zb§?> partizanskih drnšl ^

Se nam je v spominu veliko slav
je v Dražgošah na Gorenjskem, 
kjer so prejšnjo nedeljo organizi
rali v počastitev 16-letnice velike 
bitke z Nemci med drugim tiidi 
smučarsko tekmovanje »Po stezah 
partizanske Jelovice«. Nastopilo je 
38 patrulj, vsaka s 3 člani, torej 114

Na sliki zgoraj: Vojaška patrulja 
JLA na pohodu. — Ob strani: 
General Vujovič (desno) in na
rodni heroj podpolkovnik Tonček 
Dežman (levo) si ogledujeta po
ložaje, kjer so se pred 16 leti 

partizani spopadli z Nemci

tekmovalcev. Tekmovanja so se 
udeležili športniki, pripadniki JLA 
in • LM ter množičnih in političnih 
organizacij. Naj večje presenečenje 
so pripravili starejši člani Matevž 
Kordež. Jože Knific in Lado Kers
nik. vsi stari 40 let. Le-ti so v svoji 
kategoriji zasedli prvo mesto, hkra
ti pa so dosegli med vsemi patru
ljami najboljši čas 3:06.30 ter s tem 
premagali vse mlade in stare tek
movalce. V kategoriji članov je 
zmagala patrulja Triglava iz Kra
nja v času 2:08.53, najboljša mla
dinska patrulja pa je bila »Parti
zan« — Gorje v času 2:59.30. Tek
movalci so imeli na Rovtarici tudi 
streljanje. V streljanju so bili naj
boljši pripadniki JLA.

ywwwwvyywyyyy

Maribor, 19. januarja. Predsednik Roko- 
metne zveze Slovenije tov. Bajcer, ki je bil 
navzoč »na današnji skupščini mariborske ro
kometne podzveze, je grajal slabo admini
strativno delo podzveze. Zaradi slabe orga
nizacije je odpadel inštruktorski tečaj. V 
razgibani razpravi so obravnavali, kdo bo 
zastopal republiške barve v Beogradu. Za 
člane bodo priredili izbirno srečanje Ljub
ljana : Maribor, pri članicah pa bodo opra
vile to nalogo igralke Branika. V bodoči 
sezoni bo spored izredno obširen, obenem pa 
bodo tudi proslavili 10-lctnico rokometnega 
športa.

Ce!iska m odina 
no smučeh

Celje, 19. januarja, šolska mladina iz Ce
lja in smučarji partizanskih društev so odšli 
v planinske predele na smučarske tečaje. 
Omejena finančna sredstva so omogočila le 
maloštevilnim, da bodo semestralne počitnice 
preživeli na snegu. Na Goltch se je pričel 
tečaj za smučarske vaditelje Okrajne zveze 
»Partizana« in Smučarske podz\t‘ze, na ka
terem je 20 udeležencev. Ze dva dni smučajo 
na Slemenu tečajniki celjske Vajenske šole. 
Na Golteh pa prjčne jutri tečaj celjskega 
učiteljišča pod vodstvom tov. Juga. Na Golte 
sc odpravlja tudi mladina I. celjske gimna
zije, vajenci MIŠ Štore pa čakajo na boljše 
snežne razmere na Svetini. Tako bo na te
čajih, ki jih prirejajo vodstva šol in društva, 
okrog 130 mladih ljudi.

Roman Lešek — 4.20 m
Celje, 19. januarja. Lepo vreme omogoča 

celjskim atletom vadbo na prostem kot v po
letnih mesecih. Lešek je pred dnevi kljub 
mehkemu zaletišču z lahkoto premagal od
lično znamko 4.20 m v skoku ob palici. Vče
raj je bil v Celju predsednik ASA J tov. 
Ivkovič, ki je Lesku prinesel novo elastič
no ameriško palico, darilo uslužbencev naše 
ambassde v Atenah. Danes je Lešek s to pa
lico že prvič skakal in vse kaže, da bo lahko 
v kratkem — če bodo tako odlični pogoji 
— dosegel tudi vrhunske storitve. Jug

Plenum Boksarske zveze Slovenije

Ljubljana, 19. januarja. Živahno 
je bilo dame s na plenumu Boksarske 
zveze Slovenije, ki naj bi nekako 
pomagal premakniti z mrtve točke 
boksarski šport v Sloveniji. To smo 
jasno razbrali tildi iz referata pred
sednika BZS tov. Ilelerja, saj je 
dobro nakazal slabosti dosedanjega 
dela.

Boksarska organizacija bi se mo
rala t svojem delu bolj okrepiti, 
pa se je zgodilo nasprotno, število 
klubov se je zman jšalo,' lani j ih je 
bilo 12, letos jih je samo 8, število 
članstva pa se je le nekoliko pove
čalo, od 216 na 264. V kvaliteti so 
posamezni boksarji pokazali v jugo
slovanskem merilu sicer napredek, 
vendar bi se moral izpremeoiti si
stem državnega prvenstva, da bi 
tudi Slovenc! laže .in hitreje prišli 
v finalno tekmovanje. S tem hi se 
preče i dvignila kvaliteta šn tudi za
nimanje za boks bi bilo pri nas 
večje. Lam i ni bilo nobenega feča.ia, 
ne za inštruktorje in ne za trenerie, 
kar seveda prav tako škodi napred
ku tega športa. Tudi povprečno šte
vilo nastopov za vse slovenske klu
be je bilo premajhno, le »Maribor« 
se je v tem nekako uveljavil. Imel 
je 22 nastopov, medtem ko so i i h 
imeli Odred 7. Branik 6, Ljublja
na 8 ter Jesenice in Brežice po 4.

Precej razgibana razprava je do
polnila izvajanja tov. Helena. Zla
sti Mariborčani so ugotavljali, da je 
v okviru mariborske podzveze sta
nje dokaj zadovoljivo. To vel la zla
sti za složno delo med Mariborom 
in Branikom, kar precej pomaga k 
boljšemu napredku. Seveda pa se 
oba mariborska kluba borita s fi

Naivečii problem - denar š
Skupščina NK Odred je bdlh po 

udeležbi članstva, pa tudi po svo
jem poteku precej pomembna, saj 
je ugotovila mnoge pozitivne in ne
gativne strani dela v minuli poslov
ni dobi. Ugotovila je tudi, katere so 
glavne ovire, ki ne dovolijo temu 
klubu uspešnejšega razmaha in 
boljšega uveljavljanja kvalitete v 
konkurenci s klubi drugih republik. 
Naj večje težave so v pomanjkanju 
finančnih sredstev, kajti dohodki s 
tekem niso zadostni, da bi se klub 
oskrboval tako, kot bi bilo potreb-
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n a učnimi težavami in hkrati tudi 
nista zadovoljna z majhnim števi
lom nastopov. Predstavniki maribor
skih klubov so predlagali, naj bi 
vsak boksar imel letno vsaj 15 na
stopov. Še v večjih finančnih teža
vah je Odred, ki nima ne prostora 
za trening in ne rekvizitov, prav 
tako pa premalo denarja za organi
zacijo prepotrebne mladinske šole. 
Le nekaj nam pri razpravi Maribor
čanov ni bilo všeč: izrazili so nam

reč težnjo predvsem za mednarod
nimi nastopi, češ - v domačem .merilu 
ni prave konkurence in da bi so
delovali le v ekipnem tekmovanju 
Slovenije.

Med pomembnejšim i sklepi, spre
jetimi na današnjem plenumu, je 
pomladitev Izvršnega odbora BZS, 
kar bo ena osnovnih nalog, večja 
moralna podpora šibkejšim klubom 
im skrb za organizacijsko učvrstitev 
boksarske organizAije.

Plodna razprava - koristni sklepi

no. Zarad tega je treba večkrat po
seči ,po drugih sredstvih in organi
zirati različne akcije zo pridobiva
nje denarja. To pa seveda škodi 
osnovni nalogo, ki jo ima' uprava 
kluba do svojih nogometašev, to je 
vzgoji članstva. Prav zaradi pomanj
kanja finančnih sredstev si Odred 
ne more urediti igrišča in drugih 
naprav, ki so potrebne za redno 
vadbo in tekme.

Po drugi strani pa je skupščina 
ugotovila, da manjka klubu za kva
litetnejši napredek dobrih igralcev, 
hkrati pa tudi disciplina ni najbolj 
čvrsta, zaradi cesar moštva ne mo
rejo doseči zaželenih uspehov. Vse 
to pa so sklenili v letošnjem letu 
odpraviti.

(Nadaljevanje s 1. strani) 
lesnovzgoj.no dejavnost tudi v tiste 
kraje, kjer še danes ni nikakršne 
dejavnosti. Vendar se nam zdi. da 
•so bile pripombe tov. K rešeta in 
še nekaterih tovarišev k tern pro
blemom zelo tehtne. Gre namreč 
za to, da prodremo s telesno vzgojo 
tja. kjer je danes še ni, predvsem 
v tiste vasi, ki še nimajo nikakršnih 
društev in v delovne kolektive. Zato 
bo treba o teli vprašan jih še teme
ljiteje razmisliti in teni smernicam 
tudi p ril a sod tj politiko tečajev. 
PTav bi bilo. da hi o teli problemih 
temeljito razmislili i kadrovska ko
misija i komisija za razvoj športa v 
delovnih kolektivih. Tn še nekaj: 
če hočemo narediti delo v partizan
skih društvih čimbolj pes*m in za 
mladino privlačno, ie treba razvi
jati tiste tečaje, ki nudijo mladini 
možnost izpopolnjevan i-a v raznih 
panogah, skratka, gre za to. da raz
vijamo tako imenovano interesno 
vadbo. To vprašanje ho pač treba 
na pristojnem forumu enkrat za 
vselej razčistiti, kajti še vedno ne
kateri tovariši menijo, da je takšna 
vadba (interesna) enostranska, kar 
pa ne drži. Osnovne misli o teča j'h 
pa so povsem pravilne, namreč, da 
je treba tečaje čimbolj decentralizi
rati in jih prilagoditi potrebam na 
terenu. Republiški tečaji naj bi res 
postali to. kar doslej, žal. mnogo
krat niso bili — namreč izpopolnje
valni tečaji na višji ravni. Glede 
tečajev se bo tudii treba še pogo
voriti s Športno zvezo Slovenije (za
radi koordinacije), pa tudi pripombe 
zastran naše pičle strokovne litera
ture (pomanjkanje priročnikov, uč
benikov, filmov itd.) niso neumest
ne. Tu nas časa še lepo področje 
dela.

® V tretji točki dnevnega reda je 
tov. Bojkar poročal o letošnjem 
proračunu. Navzoči so predlog pro
računa načeloma odobrili, seveda s

pripombo, da "bodo v proračunu 
možne manjše spremembe, ko bodo 
posamezne komisije izdelale svoje 
proračune.

O tiskovni dejavnosti
© V četrti točki je tov. Ribičič 

k tiskovni dejavnosti predlagal, naj 
propaigadna komisija prouči vpra
šanje tiskovne dejavnosti, zlasti 
»Vodnika« in »Poleta«. Navzoči so 
osvojili predlog, naj bi skrb nad 
uredniško dejavnostjo »Vodnika« 
prevzela Višja šola za telesno vzgo
jo. ki naj bi to glasilo tako ureje
vala, da bi predvsem dajalo prak
tične napotke za delo v šolah, isto
časno pa bi bil seveda »Vodnik« 
tudi nepogrešljiv svetovalec vsem 
voduikod v partizanskih društvih 
in trenerjem v športu.

@ Glede odbora za vaje na orod
ju (5, točka) so se vsi člani uprave 
strinjali s predlogom, naj dobi ta 
odbor svojega predstavnika v Šport
ni zvezi Slovenije.

© V zadnji točki dnevnega reda 
je bil osvojen predlog tov. Ribičiča, 
naj bi za pohod »tih žici ou p vrane 
Ljubljane« partizanska organizacija 
izvedla še svoje posebno ocenjeva
nje in posebne nagrade, da bi bila 
udeležba partizanskih društev na 
tej manifestaciji čimvečja. Osvojen 
je bil tildi predlog tov. Kavčiča, naj 
bi partizanska organizacija spre
jela v svoj program tudii tradicio
nalno smučarsko tekmovanje na 
Jelovici (spomin na bitko pri Draž
gošah). Zelo umesten je tudi pred
log (fr. Poliča, naj bi se po republi
škem zgledu tudi pri okrajih osno
vale skupne komisije ali odbori, v 
katerih bi bili predstavniki parti
zanskih in športnih organizacij. 
Glede množičnih nastopov je dr. Po
lič pripomnil, da morajo na društve
nih in občinskih nastopili sodelovali

Bilo srečno!
Včeraj sta sklenila zakonsko zvezo znani 

telovadec na orodju Janez Šlibar in bivša 
olimpijka v orodni telovadbi Milica Rom- 
žun. Častitarno!

'VVVVVVVVVVVVVVVVVV
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Lep uspeh
mariborskih boksarjev

Maribor : Radnički io:5
Maribor, 19. januarja. Radnički iz Kragu

jevca, tretje najboljši v zvezni boksarski ligi* 
je privabil v dvorano kina Udarnik rekordno 
število gledalcev. Ekipo ŽBK Maribor sta 
okrepila Kranjc in Vojnovič, oba člana Bra
nika. Rutinirani gostje so verjetno podce
njevali vrednost domačih boksarjev, toda ob I 
zaključku srečanja so morali ugotoviti, da 
je v Mariboru boks na takšni ravni, da bi , 
lahko uspešno nastopal v državni ligi. Prire- | 
difelj je pred pričetkom tekmovanja objavil* 
da bo domčin Kous nastopil že 150-krat. 
Podarili so mu lep pokal in praktično darilo. 
Gostje so pokazali precej tehnike ni izkuše
nosti, domači pa so bili bolj borbeni in po
žrtvovalni. Rezultati: mušja kat.: Tomažič • 
DimitrijeviČ 2:0 p. t.; bantam: Kajzer : Ljn- I 
bomirovič 0:2 p. t.; peresnolahka: Čeh : Vel j- j 
kovic 2:0 p. t.: lahka: Žurman : Stojanovič 
2:0 p. t.; polrvelter• Hauptman : Ranisav- 
Ijcvič 1:1; melter: Kous : Ivanovski 2:0 p. t.; 
polsrednja: Šibila : Stanišič 1:1; srednja- 
Peakič : Lukič 2:0 p t.; poltežka: Kranjc • 
Stojanov 2:0 p. t.; težka: Vojnovič : Dam
janovič 1:1.

prav vsi (čimbolj množično), dočini 
bodo v Kopru na letošnjem okraj
nem festivalu pazili že na kvaliteto 
nastopajočih. Tov, Cižmek je pred
lagal, naj bi se letošnjega »Zleta 
bratstva in edinstva« v Sisku udele
žila tudi Slovenija, Navzoči so se 
zedinili, da se bodo te prireditve 
udeležile nekatere izbrane ekipe- 
Glede perspektivne izgradnje novih 
telovadnih domov je tov. Niko Kav
čič predlagal — ker trenutno pač ni 
dovolj denarnih sredstev za grad
njo — naj se letos in prihodnje leto 
zagotovijo vsaj sredstva za izdelavo 
načrtov.

Ob zaključku seje so si vsi član1 
uprave ogledali zelo uspel ozkotrač- 
ni film »I. slovenski festival telesu6 
kulture«, ki sta ga skupno izdelal® 
VIBA film ter tehnični strokovnjaki 
radia in televizije. .

Če na kratko ocenimo dauašnj0 
sejo uprave, lahko znova ugotovimo, 
da so se brez težav uveljavila na* 
predna načela zadnje izredne skup
ščine. Seveda pa bo treba še neka: 
tera vprašanja temeljiteje obdela11 
in proučiti. To pa bo glavna nalog? 
komisij, ki morajo čimprej zaživeti- 
kajti samo agilne komisije so na?1 
porok, da bodo načela zadnje parti
zanske skupščine oživotvorjena.

Igor Prešern
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Tudi letos »Pohod ob žici okupirane Ljubljane«

N

Pred odhodom naših smučarjev na svetovno prvenstvo v Badgasfein

Lete še bolj imžičie
Vsem je prav gotovo še v lepem spominu I, slovenski festival 

telesne kulture, ki je bil največja telesnovzgojna prireditev po 
osvoboditvi v Sloveniji. Uvod v zaključni festivalski teden je bila 
prav tako mogočna športno-politična manifestacija — pohod oh 
žici okupirane Ljubljane.

Tudi letos bomo imeli to prireditev. Okrajni odbor ZB NOV 
v Ljubljani je na osnovi o<lloka Mestnega sveta Ljubljane že 
storil vse potrebne predpriprave, da bo letos ta pomembna pri
reditev še močneje odjeknila v javnosti kakor lani.

Letos bo pohod ob žici okupirane Ljubljane organiziran ne
koliko drugače kot lani. Predvsem je izpremenjen dan te prire
ditve, ki letos sovpada z dnevom osvoboditve Ljubljane (9. oz.
11. maja). Razen tega je organizator te prireditve odločil, da ude
leženci letos ne bodo smeli teči, tako kot je bilo lani. Zato bo to 
letos res POHOD, ne pa za ene pohod, za druge pa tek. Skratka, 
kdor bo letos hotel teči, bo seveda diskvalificiran. Ker predvide
vajo organizatorji znatno večjo udeležbo kot lani (in že lani je 
bila udeležba kar številna, kljub temu, da je bila prireditev or
ganizirana prvič), bodo udeleženci razdeljeni v več skupin, glede 
na to, za katero organizacijo bodo nastopali. Pri moških lx>mo 
imeli 6 skupin, pri ženskah pa 3. Pri moških bodo tekmovale eki
pe ZB NOV, ekipe družbenih organizacij, okrajne ekipe LM, eno
te JLA, mestne reprezentance in ekipe odredov pred vojaške vzgo
je, pri ženskah pa samo ekipe 'ZB NOV, ekipe družbenih organi
zacij in mestne reprezentance.

Kot že rečeno, vsi udeleženci bodo morali letos progo pre
hoditi. Moško ekipo tvori 5 oseb in morajo skupaj prehoditi 33 km 
dolgo pot, žensko okipo pa sestavlja prav tako 5 tekmovalk, dol
žina proge pa znaša 15 km.

Izjemo pa predstavljajo mestne reprezentance, ki bodo vso 
progo pretekle v obliki štafete. Torej, pri moških bo vsak član 
štafete pretekel približno 7 km, pri ženskah pa 3 km.

In še ena bistvena sprememba. Letos bo pohodu pridruženo 
tudi streljanje, ki se bo upoštevalo pri končnem plasmaju.

O lej. prireditvi bo naš list še večkrat poročal, tako o pripravah 
v raznih organizacijah, kakor tudi o drugih zanimivostih in po
drobnostih. Prav gotovo bo zanimanje za to prireditev še vse več
je kot lani, saj bodo najboljše ekipe, tako kot lani, prejele lepa 
darila in nagrade, razen tega pa še razmeroma visoke denarne 
nagrade.V_____• ____________ __v

IZ ORGANIZACIJE -Pg)i£2gA

na pomembnejše uspehe!
Spet je pred durmi naj večja smučarska prireditev sveta. 

V Badgasteinu se bodo spoprijeli alpski smučarji in z rezultati 
skušali pokazati, kdo je najboljši smučar na svetu in katera 
država bo v prihodnje nosila naslov smučarske velesile. Nimam 
namena govoriti o posameznih članih državnih reprezentanc, ki 
bodo tam nastopali, saj bi bilo to spričo rezultatov zadnjih velikih 
tekem zgolj ugibanje. Dejstvo je, da so tekmovalci držav, ki so
dijo v vrh svetovne jakostne lestvice, prav za to prvenstvo pri
pravljeni bolj kakor bi bilo glede na letošnje neugodne snežne 
razmere v srednji Evropi pričakovati.

40 Avstrijcev v Cervinii
Biti pripravljen, se pravi biti 

tehnično in kondicijsko v najboljši 
formi. Tistim državam, ki so z na
stopom svojih tekmovalcev hotele v 
smučarskem športu doseči mesto, ki 
jim pripada, seveda n.i bilo žal ve
likih denarnih sredstev za priprave, 
ki jih terja takšno tekmovanje. Ker 
snega v dolinah ni bilo. so se odlo
čili za izdaten trening v visokogor
skih središčih Italije in Švce. Tako 
so samo Avstrijci pripeljali v Cer- 
vinio 411 smučark in smučarjev, med 
njimi šlevilne mladince, ki bodo 
morda že kmalu zamen }ali stare 
»kanone«. Štiridesetčlanska ekipa v 
Or vini ii seveda ni živela zastonj. 
Treba je bilo seči globoko v žep. 
Fantje so nrevoz.il na stotine kilo
metrov in ko so jih imeli dovolj za

Obisk v društvu 
„Partizcm„ - Rudar 
Velenje

seboj, so odšli! Tako so storili Ame
rika««', Švicarji, Nemci, Francozi, 
Italijani in drugi.

Tudi Jugoslavija bo sodelovala na 
svetovnem prvenstvu. Te dni je bila 
na predlog zveznega kapetana po
stana prijava z imeni 8 tekmoval
cev za svetovno prvenstvo, izmed 
katerih bodo v Badgastein potovali 
tisti, ki bodo dokončno določeni po 
tekmah v Kitzbiihlu i.n Gortini. Po
tovali bodo torej 4 moški in Stava 
Zupančič. Dva mlajša tekmovalca 
bosta odšla kot rezervi, če jima bo 
slovenska smučarska zveza plačala 
pot in oskrbo.

Seveda bomo nastope naših repre
zentantov nestrpno pričakovali in 
nekateri bodo morda celo upali na 
večji uspeh. Kaj bomo torej priča
koval;? Ali še bolje — kaj v resnici 
lahko pričakujemo?

Če hočemo odgovoriti n .a vpraša
nje moramo najprej pogledati, kaj 
je Ivlo storjenega za tiste, ki se bo
do čez 14 dni pognali v težak boj 
z najboljšimi smučarju na svetu.

Naši 50, inozemci 
pa nad 1000 km na treningu

M&jU&kejsa točka s KADRI
Že letos bodo začeli graditi novo, moderno telovadnico

in zimski plova'ni bazen
Velenje se z naglimi koraki razvija v pomembno industrijsko 

središče. Ce se v tem rudarskem centru zglasiš samo enkrat na 
leto, boš vselej presenečen. Skoraj bi lahko rekli, da se nove 
stanovanjske zgradbe porajajo kot gobe po dežju: poleg ličnih, 
modemih četverčkov se bohotijo veliki, moderni stanovanjski 
bloki, vmes pa se dvigajo v zrak najnovejše stolpnice, ki še čakajo 
obrtnikov, da jih opremijo. Doslej so v Velenju že zgradili okoli 
?20 modernih stanovanj, letos jih h odo še novih 400. Verjetno res 
ni daleč čas, ko bo to rudarsko mesto štelo blizu 20.000 prebivalcev.

Seveda, nas je prvenstveno zani- 
fnalo, kako gre kaj v tem industrij
skem središču s telesno vzgojo. Vsem 
Je še dobro v spominu »zgodovin- 
s&ij ukrep, ko so Velenjčani po- 
ffumno zdiružjli športno in partizan
sko društvo v enotno društvo. Ne
kateri so ob tej združitvi zagnali 
^'•k In krik, češ da je to proti statu
tom in da takšen »bastard« ne bo 
oosegel visoke življenjske starosti, 
toda. krivi preroki so se tokrat 
B?teli. Obe društvi sta pred zdru- 
ziitvjjo šteli le nekaj več kot 150 
Pripadnikov (»Partizan« okoli 100 
pionirjev, ŠD Rudar pa nekaj dese- 
'Jl nogometašev), danes pa ima 

>"artizane.„ipučiai. Velenje blizu 600 
Pripadnikov. Največ jih je v nogo- 
metni sekciji (103), tej pa sledijo 
Smučarska ,(90). rokometna (64), ko
šarkarska, odbojkarska, atletska, 
^»miznoteniška itd, Skratka, uspehi 
1? ,Pa dlani in jih ni mogoče zani- 
^'■i. pa naj je to komu všeč ali 
Pa ne.

Pretesna telovadnica
Napak pa bi seveda bilo misliti, 

a fre sedaj v Velenju vse kot po 
“mu. Res je, da so v društvu do- 

Ii_ razmeroma lepo številko glede 
množičnosti, res je tudi, da uživa 

‘riištvo vso naklonjenost i,n pod- 
vPro političnih organizacij in rudni- 
VKP uprave, saj se danes v Velenju 
vs' odgovorni forumi zavedajo, da 

sa,mo čvrst in zdrav rudar lahko 
,Previjal svoje delo. Toda vse to 
t jne more rešiti vseh problemov in 

Fred vsem danes v Velen ju 
7; Cli ti jo pomanjkanje prostorov za 
V' m s ko vadbo in pa — strokovnih 

mr rov. Majhna dvorana, ki služi 'i 
tal-IS*VU ’ šoli za telovadnico^ je 
Ž; Preobremenjena, da lahko slu- 
sh,6 za najnujnejše potrebe. Prven- 
np P)n<> te seveda treba skrbeti za 

■ pa ■ plesne vzgoje v šoli, kolikor 
j,i /? še prostega časa, pa jo upo- 

1 sebp-a društvo. Ker vse številne 
toPu^f ue pridejo do telovadnice 
v ri v r»t. kolikor bi 'si želele, so 

' Var]'!!sN'u sklenili, da je treba felo- 
ijg, prvenstveno nuditi piomir-

'n predvsem tistim društvenim

pripadnikom, ki še niso močno na
vezani na društvo. Seveda bi tudi 
starejši športnik; radi večkrat pri
šli do telovadnice (vsaj dvakrat te
densko), toda marsikdaj morajo biti 
veseli., če so lahko v njej vsaj en
krat na teden. Društvena uprava je 
ravnala popolnoma pravilno, da je 
dala prvenstvo pionirjem, prvič za
radi tega, ker so pionirji najbolj 
potrebni sistematične in nepreki
njene vadbe, drugič pa zato, ker 
bodo mladino z redno vadijo trajno 
obdržali in navezali na društvo. 
Aktivni športniki, ki tekmujejo v 
raznih ligah, so itak že navezani 
na društvo in bodo spomladi, ko se 
bodo pričele tekme, spet prišli na 
igrišča.

Letos pa upajo Velenjčani, da bo 
to »ozko grlo« odstranjeno. Načrti 
za gradnjo nove telovadnice so že 
pripravljeni in čakajo samo še na 
končno odobritev. Če bo šlo vse po 
sreči, bo že letos jeseni nova telo
vadnica služila svojemu namenu. 
Veliko del bodo opravili prostovolj
ci, pa tudi rudnik po nedvomno po 
svojih močeh priskočil na pomoč.

Tudi zimski bazen
Agilni telesnovzgojni delavci v 

Velenju pa se niso zadovoljili samo 
z gradnjo prepotrebne telovadnice. 
Letos so si zadali v načrt še grad
njo zimskega bazena. Ne mislite, da 
je to šala, Velenjčani se bodo te 
gradnje lotili zelo resno, morda bo
do uspeli že letos ali pa prihodu ie 
leto. Vsekakor bodo s to zgradbo 
pridobili nove možnosti za razmah 
telesne kulture v svojem kraju.

Stara pesem: ni kadrov
Kot že rečeno, pa ni glavna težava 

v pomanjkanju prostorov, marveč 
predvsem v pomanjkanju sposobnih 
vaditeljev. V tehničnem odboru 
društva je sicer zbranih 23 vodni
kov in inštruktorjev, vendar je to 
mnogo premalo za 600 pripadnikov, 
razen tega pa je še treba upoštevati, 
da mnogi vodniki nimajo zadrjvol ji- 
vega. strokovnega znanja. Med mla
dino je mnogo zanimanja za 'šport,

a kaj, ko imamo tako malo sposob
nih vaditeljev. Tovariš Jevšenjak, 
delovodja v rudniških delavnicah, 
je agilen smučar in je med mladinci 
v tem obratu pridobil za smučanje 
veliko pristašev. Toda en sam člo
vek ne zmore vsega. Mnogo mladin
cev se zanima za boks. toda spet 
smo pred istim vprašanjem: kje do
biti človeka, ki bi mladincem kaj 
pokazal? Kdo jih bo vadil in iz
popolnjeval? Tako se tudi v Vele
nju, kakor v večini naših društev, 
izprašujejo kar naprej. Zato bodo 
morali pretežni del naporov tudii v 
Velenju usmeriti tako, da bodo 
vzgojili in pridobili čimveč novih 
vaditeljev in strokovnih delavcev.

Zgledi vlečejo
Star pregovor pravi, da zgledi 

vlečejo. Če so ti zgledi dobri, je to 
koristno. Ob zaključku lahko z ve
seljem zapišemo še to, da bodo po 
zgledu in stopinjah Velenja po vsej 
verjetnosti krenili tudi sosedje iz 
Šoštanja. Verjetno so spoznali, da 
je nesmiselno stopati po dveh tirih, 
ko imamo že itak tako malo stro
kovnih kadrov, prostorov in denar
ja. Če smo prav obveščeni, so tudi 
v Šoštanju že sestavili pripravljalni 
odbor, ki bo poskrbel, da bi tudi 
v Šoštanj n prišlo do združitve šport
nega društva Usnjar in »Partizana«. 
Ne vemo sicer, če bo ta združitev 
uspela, vsekakor pa bi bilo korist
no. če bi do nje prišlo, saj smo na 
primeru Velenja videli, da se dajo 
vse te stvari lepo urediti, če se lih 
loti jo pametni in dela vol jni 1 rud je.

In še zadnja novica iz Velcnia: 
tudi strelska družina, ki je doslej 
bolj ali man j životarila, se namera
va vključiti v partizansko društvo. 
Prav gotovo bo to koristilo i »Par
tizanu« i strelstvu, saj se bo na ta 
način več mladine spoznalo s strel
skim športom- in navdušilo za to 
koristno narodno-obrambno panogo.

UBOGI ZAMORČKI 
V Italiji se še vedno jezijo na No

gometno zvezo, ki je določila tekmo 
med nogometnima reprezentancama 
Italije 'in Portugalske sredi zime v 
megleni in mrzli Milano, namesto, da 
bi jo odigrali kje na sončnem jugu. 
Nekateri celo trdijo, da so namenoma 
napravili tako, da bi onemogočili 
Portugalce, ki niso navajeni na mrzlo 
podnebje. Rimski list Tempo piše: 
»Ali ste videli štiri Portugalce črne 
kože, ki so pri tem mrazu in tej me
gli komaj še stali pokonci?«

Nasi alpinci so se zbralj trikrat 
pod Grintovcem na snežišču, ki je 
pripravno komaj za slalom. Ojb 
tretjem trenigu so bile prve pre
gledne tekme v slalomu in nato 
na Starem vrhu v veleslalomu. Na 
vseh teh treningih ‘in tekmah so 
tekmovalci prevozili komajda 50 do 
60 km. Najboljši bodo pred tekmo 
v Kitzbiihlu prevozili morda še ne
kaj desetin kilometrov — in to ho 
vse! Inozemci jih imajo za seboj 
najmanj tisoč, nekateri čez 2000 km! 
Že samo ta primerjava pove prav
zaprav vse!

Vzpenjač, ki so predpogoj za soli
den trening, nimamo. Snega ni bilo 
ves čas. šele pretekli teden ga je 
naletelo dovolj. Za priprave je osta
la samo še Cervinia. Nismo pa imeli 
denarja, ker ga niti za Badgastein 
ni dovolj.

In prav z denarjem se vse začne 
iti konča! Slabo seveda! Ker ga ni 
bilo, tudi priprav ni bilo, čeprav je 
beograjska »Borba« objavila 7. ja
nuarja članek, v katerem piše, da 
so se pod »masivom« Grintovca po 
daljših pripravah zbrali naši alpski 
tekmovalci na prvi tekmi.

Jasno je. da tako slabo priprav
ljeni tekmovalci pač ne bodo mogli 
na svetovnem prvenstvu doseči za
vidanja vrednih uspehov.

Na izbirnih tekmah 
z izposojeno smučko!

Če pogledamo dalje imena naših 
najboljših, ki pridejo v poštev za

Zo vsakege športnika, 
posebno pa še zo

smučarje in p/anince, 
je nepogrešljiva

e

reprezentanco, lahko ugotovimo, da 
so na vrhu tekmovalci, ki so že pred 
10 leti zastopali naše barve, med 
tem časom zlomili že nekaj kosti 

J i.n še naprej zmagujejo. Čast in 
spoštovanje, storili so, kar so naj
več mogli, ampak perspektiva za 
naše alpsko smučanje to seveda mi. 
Če se mora zvezni kapetan obupno 
boriti za najskromnejša sredstva, 
za minimalne skupne priprave, če 
snega in vzpenjač ni, če naši per
spektivni mladinci sami nimajo de
narja, da bi si kupili smuči, če (le
nari! nimajo niti klubi, niti repu
bliška zveza, niti SSJ. potem je prav 
malo verjetno, da se bo v dogled
nem času kakšen mladinec povzpel 
na vrh. Skratka, če bi zvezni kape
tan hote! kai storiti za mlade, per
spektivne tekmoval , tedaj hi mo
ra! imeti najpreje denar za najbolj 
nuino opremo, predvsem za smuči. 
Žalostno je res, o teh stvareh pisati 
pred svetovnim nrvenstvom. Amoak 
žalostno je tudi. da mora mlad, 
mnogo obetaioči tekmovalec, na iz
birni tekmi nasloniti z eno izposo
jeno smučko, kraišo od njegove in 
izdelano v nopolnoma drugi tovarni. 
Fant ie enkrat kihih tem n zasedel 
3. mesto. Da drugi mladi soloh ni
ma to k'-».lhefn h smuči, s katerimi 
bi se lahko r>nd enakimi pogoji po
merili s stareišimi to }e znana 
stvar. Tako ne more iti več dal le!

Kako dol po bomo še živeli 
od stare slave?

čas bi b: I da se naš naj višji smu
čarski forum enkrat odloči: ali bomo 
še naprej živeli samo od stare slave 
in imen. ki so nekoč nekaj pome
nila. ali pa bodo našo domovino na 
svetovn'h in olimpijskih prvenstvih 
zastopali tekmovalci, ki bodo res 
primerno pripravljeni. Svetovno 
smučarsko prvenstvo ni umetniški 
festival, to je arena pogumnih, ki 
so se pred nesrečami zavarovali z 
resno in dolgotrajno vadbo. Dovolj 
ie bilo nesrečnih padcev naših naj- 
boliših! Mladi ne smejo iti po tej 
poti!

Menda je vsakomur po vsem tem 
jasno, da naši upi za svetovno pr
venstvo niso ravno veliki. Zadovolj
ni bomo. kot no navadi, če bodo vsi 
prišli zdravi domov Če se ho komu 
uspelo uvrstiti v nrvo polovico, po
tem bo ta uspeh okrepil trditev, da 
hi naši fanfie z dobro pripravo lah
ko dosegli še mnogo, mnogo več.

B. K.

Slalom na Vojskem
V nedeljo so alpski vozači Ru

darja iz Idrije organizirali na Voj
skem nad Idiriio društveno tekmo
vati ie v slalomu. Rezultati: člani: 
L Logar I., 2. Logar P., 3. Ferjan
čič, mladinci: 1. Stabnik. 2. Mažgon. 
3. Tratnik. Proga je bila dolga 
250 m in ie imela 28 vratič. Prevo
ziti so jo morali dvakrat.

Novomeški telovadci 
so marljivi

Novomeški »Partizan« je organi
ziral 2 telovadni akademiji in oba
krat je bila dvorana Doma ljudske 
prosvete popolnoma nabita. Vse toč
ke sporeda-so bile dobro priprav
ljene. Posebne pozornosti so bili 
deležni mladinci, saj so pokazali 
na orodju lep napredek, česar ni
smo od n jih pričakovali. Pri tem pa 
moramo še nekaj omeniti. Za aka
demijo je bilo precej priprav in 
društvo ni imelo krojev za nasto
pajoče. Obrnilo se je na »Partizan« 
Narodni dom Ljubljana, toda tam 
je naletelo na slabo razumevanje 
in na čuden odnos. Tu so zavrnili 
prošnjo za kroje, češ, da so predra
goceni, posodili so le drese za pio
nirke. Povsem drugačne odnose pa 
ima društvo iz Karlovca, kjer so 
kroje takoi posodili. Komentar je 
menda odveč.

ŽOGE IN ČEVLJI IZ EVROPE
Trener brazilske državne reprezen

tance v nogometu Moreira, je nedav
no naročil 100 nogometnih žog iz 
Švedske in več garnitur nogometnih 
čevljev iz raznih evropskih držav. 
Brazilci se hočejo namreč čimprej na
vadili na nekoliko težje evropske 
žoge, h katerim sodijo seveda tudt 
težji čevlji, kot pa jih sicer uporab
ljajo Brazilci.
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Pregled jugoslovanske moške atletike v letu 1957

Isto kot pred letom:
prepočasen napredek!

Oib koncu leta 19% smo v pregle
du jugoslovanske atletike v tem le
tu zapisali, tla gre sicer atletika v 
državnem merilu naprej, toda da 
je ta napredek nekoliko prepoča
sen, predvsem, če ga primerjamo z 
napredkom te„ športne panoge v 
dragih državah. Čez leto dni 'ima
mo pred seboj zopet deseterice 
najboljših jugoslovanskih atletov 
in„ še ra zine podatke in na osnovi 
teh številk si bomo poskušali ustva
riti sliko, kako je bilo z jugoslo
vansko atletiko v letu 1957.

Začnimo pri najboljših. Tudi lani 
smo imeli nekaj tekmovalcev, ki se 
nam jih ni bilo treba sramovati na 
nobenem mednarodnem tekmovanju, 
pa če je bilo še tako veliko. V to 
skupimo štejemo zlasti Mihaliča, 
Lorgerja, pa še Mugošo, Murata, 
Marjanoviča, Milerja, Lukmana,, Le
ska, Bezjaka in Račiča. Ti tekmo
valci so bili »smetana« naše atleti
ke in prav njihovi uspehi so pri
nesli Jugoslaviji še dokaj solidno 
mesto v Evropi. Za leto 1956 smo 
ugotovili, da smo kot država neka
ko na tl. do 12, mestu v Evropi. 
Leto dni kasneje smo imeli bo-lj 
malo srečanj naše reprezentance, ki 
je sicer visoko odpravila Avstrijo, 
potem pa še sodelovala na Balkan
skih igrali, kjer je dosegla leip 
uspel z dokaj prepričljivo zmago 
pred Romuni. Za leto 1957 bi evrop
ske države razvrstili nekako tako
le: Sovjetska zveza. Poljska, Zah. 
Nemčija, Finska. Velika Britanija, 
Švedska, Madžarska, ČSR, Vzhodna 
Nemčija. Norveška, Francija ter 
skupaj Jugoslavija in Italija. Kot 
vidimo, v tej razvrstitvi nismo na
predovali, ampak šli celo nazaj za 
eno mesto. Pred nami so iste drža
ve kot leto dni prej, razen tega pa 
še Vzhodna Nemčija.

PRECEJ REKORDOV
Od skupno 20 disciplin, v kate

rih smo napravili naše deseterice, 
se jih je točno polovica, to je 10, 
postavilo z novimi državnimi re
kordi. Novi rekorderji so Vipotnik 
na 800 in 1000 m„ Mugoša na 1500 m, 
Lorger na 110m" ovire, Marjanovič 
v višini, Miler v daljini, Jocic v 
troskoku, Lukman ob palici, Vuja- 
čič v kopju in Bezjak v kladivu.

Običajno vzamemo za osnovo po- 
vprečke deseterice, če si hočemo 
predočiti stanje v vrhu naše atleti
ke. To lahko napravimo tudi tokrat 
in videli bomo, da je stanje še do
kaj zadovoljivo in sicer bolj zado-aI
voljiivo kot v slovenskem merilu. V 
12 disciplinah so povprečki za leto 
1957 bol j šii kot za leto dni prej. v 
eni je enak, v sedmih pa so slabši.
V skupno 9 disciplinah je povpre- 
ček lanskega leta istočasno tudi re
korden povpreček sploh.

V razvrstitvi najboljših društev 
mi prišlo do bistvenih sprememb. 
Tudi tokrat je po rezultatih, upošte
vanih v desetericah, najboljši Par
tizan pred Crveno zvezdo, Kladi- 
vairjem in drugimi.

NISMO DOVOLJ HITRI

Na 10.0, 2'0O in 400 m smo zabele
žili majhen napredek, toda še vedno 
smo slabši kot na primer pred dve
ma ali tremi leti. V teh disciplinah 
kar ne moremo z mrtve točke in * 
tildi perspektive niso najbolj rož
nate. V lestvicah najdemo vse pre
malo mladih moči. ki hi bile tako 
talentirane, da bi od njih ros lah
ko pričakovali občutnega izboljša
nja teh naših slabih disciplin. Za
nimivo je na primer, da je bil tek 
na 400 m v rekordni dobi Sabnlovi- 
ča ena naših močnih disciplin v 
mednarodnem merilu. Danes pa smo 
celo slabši kot tedaj in ob velikem 
napredku povsod drugod, sc je ta 
disciplina seveda »razvila« v eno 
naših najslabših.

S stanjem na srednjih progah 
smo lahko bolj zadovoljni. Napre
dek sicer n! velik, toda tu je le in 
že tega smo seveda veseli. Na kraj
ših progah je dominiral Vipotnik, 
ki ga je pa nesrečna poškodba žal 
prezgodaj vrgla iz »stroja«. Mu go
si, ki je bil dober predvsem v prvi 
polovici sezone, ie bil vedno nevar-' 
no za petami Mu ral. nazadn je .pa 
se jima je priključil še Važič. eno 
na (večjih odkritij pretekle sezone. 
Na dolgih progah smo videli le ma
lo zadovoljivega. V povprečku smo

Kratke 
iz atletike

• Pred nekaj dnevi je odpotoval 
v ZDA naš državni rekorder v te
kih na srednje in dolge proge, Ve
liš« Mugoša. Nastopil bo na nekaj 
tekmovanjih v dvoranah. Prvotno 
bi moral z njim potovati tudi tre
ner Dragan Petrovič, vendar so se 
kasneje Amerikanci premislili in 
plačali stroške samo Mugoši. '

Kljub mrtvi sezoni je v atlet
skem klubu Odred precej živo. Pre
teklo nedeljo so imeli atleti in a tle
ti n ie družaben večer, ki ie bil zdru
žen s podelitvi io rekorderskih, zla
tih. srebrnih in bronastih značk za 
najboljše tekmovalce. Atleti in 
funkcionarji so se Dogovorili tudi 
o delu v bodoče. Ta mesec so se 
tekači Dodali tudi že na nrvo tek
mo van ie. ki so ga imeli kar na svo
jem stadionu. Zaradi slabih pogo
je v so bili seveda rezultati dokai 
skromni, še naiboli se ie izkazal 
Lojze Tratnik. C n bodo vremenske 
razmere dopuščale, bodo Od redove i 
kljub zim- še večkrat tekmovali kar 
na tekališču.
. © Zima je čas prehajanja atle

tov iz kluba v klub. V zadnjem ča
su smo zopet zabeležili nekaj tak
šnih prehodov. Za atletski klub Od
red so se prijavili člani Kamnika 
Ponikvar. Abrami čeva in Ti (bliža
no va. bivša članica Svobode šuster- 
šičeva in član zagrebškega Dinama 
Kastelic, ki ie bil orei že član Od
reda. Za Branik ie nozlnisal član 
Odreda Novak, za I.iubl iano na 
član Kladivairia Biedel Slovenski 
rekorder v metu kladiva Markez na 
bo verjetno ostal Dri svoiem matič
nem klubu Maribor, čenrnv je na
meraval prestopiti k Ljubljani. Iz
pisnico iz A K Svobode Da sta zah
tevala tudi mla di nca Pil gram in Ga
brovšek.

® Atletska zveza JuKoslavlie ie
sklenila, da bodo na mednarodnem 
tekmovaniu v krosu, ki bo 2. fe
bruar ia v Hannutu. nastopili Mi
halič. Štritof in Važič.

@ Tudi v državnem merilu ie bi
lo n reče i prehodov iz, kluba v klub. 
Tako sc ie Kladiva« Račič preselil 
iz Karlovca v Partizan, zanrekaš 
Petirušič iz Saratova v Crvčno zvez
do. v katero, ie prestopilo tudi več
je "število mani znanih tekmovalcev 
iz maniših klubov.

šiih disciplin, toda tudi ta je v prav 
nevarni meri brez zaledja. Menda 
smo le redko lahko zapisali kaj 
ugodnega o nizkih ovirah. Tudi to
krat se stara pesem po-navlja, saj 
smo celo slabši kot leta 1954. Sicer 
pa je*stvar razumljiva. Brez dobrih 
tekačev na 400m seveda tudi ne bo 
dobrih tekmovalcev n a 400 m ovire.

Svojim kolegom z nizkih ovir pa 
lahko podajo roko tekači na 3000 m 
zapreke, ki so se tudi »proslavili« 
s precejšnjim nazadovanjem. V di
sciplini, kjer smo imelj pred leti 
favorita za evropskega prvaka, smo 
sedaj povsem na tleh. Specialistov 
nimamo, maloštevilni dobri tekači 
na srednje in dolge proge pa seve
da nimajo potrebe, da bi se posku
šali na tej težki progi, ki zahteva 
specialne priprave.

NAPREDEK V SKOKIH IN DELNO 
TUDI V METIH

Že celo vrsto let nismo mogli 
ugotoviti dejstva, da smo napravili 
korak naprej v vseli skokih. Itotos 
pa velja ta trditev za vse 4 (lisci-

Sira fsfvo 
y Pommm

V novembru in decembru je bilo 
v Pomurju consko strelsko tekmo
vanje s sodelovanjem 58 strelskih 
družin. Razdeljene so bile v 7 con. 
Od 7 con so bile 3 V Soboti, ostala 
strelišča Da so bila Šal ovci. Gor. 
Radgona in 2 v Ljutomeru. Najbolj
ši rezultat ie dosegla družina JLA 
»Bonač«, ki ie dosegla 7396 krogov 
in 10 točk. Sledi io ii »Boris Kidrič«, 
»Sebeborci«. »Kovinar«. »Panonija 
— Sobota« itd. Pokazala se je malo
marnost nekaterih družin. Pogre
šali smo namreč pobudo družine 
Ljutomer-mcsto, dalje »Štefan Ko
vač«. »Beltinci«. »T romejnik«, 
»Grad« itd. Dobre rezultate pa so 
dosegle vaške družine, med kateri-

v

slabši. prav tako tudi v naiboli šili
rezultatih i,n prav te discipline ka
žejo. da ne moremo naprej, če ne 
bomo imeli za tako imenovanimi asi 
vsa j solidnega zaledja.

RAZEN LORGERJA SE DVA

Stanko Lorger je na visokih ovi
rah še vedno popoln gospodar si
tuacije. Toda za njim smo po dol
gih letih vendar dobili dva tekmo
valca, Petrušiča in Vuceliča, ki sta 
nekako izpolnila ogromno vrzel 
med Lorgerjem in vsemi ostalimi. 
Res pa je, da je precejšnja praz
nina ostala zopet za prvo trojko. 
Visoke ovire so ena naših najbolj-

ini moramo še posebej pohvaliti 
družino »Sebeborci« m <Bugojno«. 
Okrajni strelski odbor ie določi 10 
najboljših družin, ki so se uvrstile 
v okrajno tekmovan ie. Zmagovalec 
bo dobil zn nagrado zre eno, puško, 
pa tudi drugo- in tretjeplasirani 
ekipi bosta prejeli praktične strel
ske nagrade. Rituper

IZJEMA ZA FRANCOZE
Sodčki piva in vinske buteljke so v 

športnih šolah na Švedskem in v vsej 
Skandinaviji neznana stvar. Kot je 
znano, so si francoski nogometaši, ki 
bodo igrali na svetovnem prvenstvu, 
izbrali za svoje bivališče športno šolo 
Uindas. Francoski nogometni šel Paul 
Nicolas je že obiskal to šolo in se
veda zahteval, da morajo imeti nje
govi igralci opoldne in zvečer razen 

-dobre hrane tudi običajno porcijo 
vina. Sedaj je morala uprava le šole 
zaprositi švedsko notranje ministrstvo 
za posebno dovoljenje, da sme v svo
jih prostorih točiti vino.
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norice iisli;
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Kdor hoče 
kvaliteto, 
bo kupil

Zvonko Bezjak, mladi zagrebški štu
dent, ki smo ga pred kratkim videli 
tudi v Ljubljani med našimi naj
boljšimi dvigalci uteži, je najuspeš
nejši jugoslovanski atlet. — Ce bo 
Zvonko letos v tako dobri formi kot 
lani, smemo pričakovati, da nam bo 
na evropskem prvenstvu v Stock

holmu pripravil kakšno prijetno 
presenečenje

pline. Skakalci v višino so šli pre
cej naprej. Seveda pa moramo opo
zoriti na to, da gre ta napredek v 
precejšnji meri na račun novih 
sprLnteric, katerih usoda danes še 
ni rešena in ki se jim prav lahko 
dogodi, da bodo prepovedane od 
Mednarodne atletske zveze. Napre
dek v daljini je predvsem zasluga 
odličnega Milerja, ostali pa so zo
pet ostali tam. kjer so bili. Za pra
ve tekmovalce v .troskoku b: lahko 
šteli le prve tri, ki so se približali 
mednarodnim rezultatom. Zanimiv 
je predvsem Kuzmanič iz Karlovca, 
ki daleč od velikih atletskih cen
trov dosega iz leta v leto vedno 
boljše rezultate. Za skok ob palici 
je bila značilna zlasti borba med 
Leskom in Lukmanom z.a državni 
rekord. Cii j v tej disciplini bi mo
ra] biti, da spravimo v enem letu 
10 tekmovalcev čez, 4 m.

V metu krogle in diska napredka 
ni bilo. Zlasti v prvi disciplini še 
vedno zelo pogrešamo »evropskih« 
rezultatov. V kopju imamo sicer nov 
rekord in 2 rezultata preko 72 m. 
zato pa seveda nismo zadovoljni, 
če n: niti '10 tekmovalcev preseglo 
60 m. Lep je bil tudi napredek v 
metu kladiva, toda več kot 11 m raz
like med prvim in desetim, je tudi 
nekoliko preveč.

IN NAJBOLJŠI...
Za zaključek dajemo še običajno 

razvrstitev 10 najboljših atletov po 
novih tabelah za mnogoboje z že 
običajno pripombo, da nam ta raz
vrstitev n c daje preveč stvarne sli
ke. Takole govorijo tabele:

L Bezjak — kladivo 1683 točk
2. Račič — kladivo 1443 „
3. Koprivica — kladivo 1302 „
4. Mugoša — 1500 m 1300 „
5. Murat — 1500 m 1216 „
6. Važič — 1500 m 1170 „
7. Marjanovič — višina 1144 „
8. Vipotnik — 1500 m 1135 „
9. Šarič — 1500 m 1130 „

10. Mihalič — 10.000 m 1125 „

100 m
10.6 Lorger (K)
10.7 Petrovič (CZ)
10.8 Topič (CZ)
10.8 Dragaševič (P)
10.8 Oslakovič (M)
10.8 Miler (M)
10.8 Milenkovič (P)
10.8 Trifunovič (P)
10.9 Pecelj (CZ)
11.0 Jovičič (CZ)
11.0 Djurdjev (Sar)
11.0 Lešek (IC)
11.0 Grujič (P)
11.0 Milunovič (O)
11.0 Vučer (K)
11.0 Torkar (PK)
Povpreček 10.79 (10.78, 10.77)

200 m
21.8 Trifunovič (P)
21.9 Oslakovič (M)
22.1 Pecelj (CZ)
22.1 Petrovič (CZ)
22.3 Grujič (P)
22.3 Dragaševič (M)
22.4 Mihovilič (Pr)
22.5 Tomaševič (D)
22.5 Grujič (P)
22.5 Snajder (M)
22.5 Sabolovič (P)
22.5 Topič (CZ)
22 5 Lorger (K)
Povpreček 22.22 (22.18, 22.14)

400 m
48.5 Grujič (P)
49.2 Alimpijevič (P)
49.4 Sarič (P)
49.5 Snajder (M)
49.6 Sabolovič (P)
49.9 Dovijanič (CZ) 
49.8 Tomaševič (D)
50.2 Kočevar (P)
50.3 Radulovič (P)
50.5 Vipotnik (K) 
Povpreček 49.69 (49.61,

8:38.2 Tratnik (O)
8:38 Mihalič (P) 
Povpreček 8:28.3 (8:28.5, 

8:30.1)

5000 m

49.67)

800 m
1:49.2 Vipotnik (K)
1:50.8 Sarič (P)
1:51.6 Murat (D)
1:51.8 Radišič (CZ)
1:52.0 Grujič (P)
1:52.1 Hočevar (P)
1:52,2 Nalovič (P)
1:53.2 Kdščevič (D)
1:53 2 Važič (K)
1:53.8 Naraks (K) 
Povpreček 1:52,0 (1:52.3, 

1:52.4)

1000 m
2:22.9 Vipotnik (K)
2:23.3 Murat (D)
2:23.5 Mugoša (CZ)
2:25.6 Važič (K)
2:26.4 Hočevar (P)
2:26.7 Radišič (CZ)
2:27.3 Nalovič (P)
2:27.5 Sarič (P)
2:28.7 Tratnik (O)
2:29.3 Futo (P) 
Povpreček 2:26.3 (2:27.5, 

2:27.7)

1500 m
3:13.0 Mugoša (CZ)
3:45.8 Murat (D)
3:47.5 Važič (K)
3.‘49.0 Vipotnik (K)
3:49.2 Sarič (P)
3:51.8 Futo (P)
3:53.8 Nalovič (P)
3:54.5 Tratnik (O)
3:55.0 Hočevar (P)
3:56.8 Čovič (Sp) 
Povpreček 3:50.7 (3:50.2, 

3:52.8)

3000 m
8:08.8 Mugoša (CZ)
8:19.8 Murat (D)
8:20.8 Važič (K)
8:23.f Štritof (P)
8:30.6 Pavlovič (P)
8:34.0 Futo (P)
8:34.5 Jovanovič (P) 
8:33.5 Subotič (P)

14:08.8 Mugoša (CZ)
14:30.2 Važič (K)
14:30.7 Štritof (P)
14:52.0 Subotič (P)
14:54.4 Ivanič (E)
14:54.6 Pavlovič (P)
14:59.8 Futo (P)
15:09.C Tratnik (O)
15:15.5 Djordjevič (CZ) 
Povpreček 14:46.8 (14:39.0, 

14:43.3)

1000 m
30:00.6 Mihalič (P)
30:05.0 Štritof (P)
31:03.0 Zuvela (M)
31:46.4 Skend jrovič (Sp) 
32:00.6 Pandurovič (CZ) 
32:06.2 Svetina (O)
32:26.1 Male (K)
32:48.3 Škrinjar (D)
32:52.4 Marič (P)
32:54.8 Homan (L) 
Povpreček 32:04.3 (31:15.0, 

31:12.8)

110 m ovire 
14.2 Lorger (K)
14.5 Fetrušič (Sar)
14.6 Vucelič (M)
15.1 Puc (L)
15.2 Kovač (K)
15.0 Rukavina (P)
15.6 Miler (M)
15.6 Zupančič (K)
15.7 Brodnik (K)
15.8 Bolko (B)
Povpreček 15.13 (15.24,

15.32)

400 m ovire
54.8 Vucelič (M)
55.4 Zupančič (K)
55.4 Radulovič (P)
55.5 Cajhen (K)
55.6 Miler (M)
55.6 Petrušič (Sar)
55.7 Kopitar (K)
56.2 Miletič (C)
56.3 Knafl (M)
56.3 Matič (P)
Povpreček 55.68 (55.36,

55.42)

3000 m zapreke 
9:14.6 Segedin (P)
9:19.2 Jovanovič (P)
9:25.0 Štritof (P)
9:2j.7 Jeremič (CZ)
9:36.7 Špan (L)
9:38.3 Futo (P)
9:38.4 Pavčič (O)
6:43.2 Joj kič (R)
9:44.5 Kostrič (D)
9:51.0 Male (K)
Povpreček 9:35.3 (9:24.8, 

9:27.6)

višina
2.04 Marjanovič (P)
1.98 Miler (M)
1.96 Markulin (2K)
1.95 Šepa (CZ)
1.91 Radonjič (Sen)
1.99 Kavčič (CZ)
1.90 Dimitrijevič (P)
1.84 Nikolič (CZ)
1.88 Boškovič (P)
1.88 Barovič (T) 
Povpreček 192.9 (188.1,

188.8)

daljina 
7.60 Miler (M)
7.12 Savič (CZ)
7.07 Pokorn (O)
7.03 Radonjič (Sen.)
6.96 Radovanovič (CZ)
6.94 Leskovac (JLA)
6.92 Kblnik (O)
6.88 Jocič (P)
6.88 Mamojlovič (JLA) 
6.82 Miličevič (Z. N.) 
Povpreček 7.02 (7.01, 6.95)

Desetorice sestavil 
Marko Rožman 

troskok 
15.17 Jocič (P)
15.12 Kuzmanič (2K) 
14.84 Milovanovič (P)
14.12 Stanišič (PB)
14.11 Petrovič (P)
14.06 S im j a novski (CZ) 
13.93 Radovanovič (CZ) 
13.93 Kašikovič (CZ) 
13.91 Miler (M)
13.83 Volarevič (M)
Povpreček 14.31 (14.30, 14.25)

palica
4.38 Lukman (CZ)
4.36 Lešek (K)
4.22 Milakov (CZ)
4.20 Kuzmanovič (CZ)
4.20 Skupek (P)
4.00 Miler (M)
3.99 Kolnik (O)
3.90 Brodnik (K)
3.80 Bulič (P)
3.78 Križ (Sv)
Povpreček 407 (407, 401)

krogla
15.83 Skiljevič (P)
15.41 Penko (O)
15.23 Radoševič (Sar)
15.20 Bojič (P)
14.86 Lojovič (Sen)
14.82 Jelisijevič (P)
14.77 Popovič (Var.)
14.67 Tomasovič (Sen)
14.60 Gavrilovič (SZ)
14.56 Galin (M)
Povpreček 15.00 (15.11, 14.93)

disk
52.10 Radoševič (Sar)
48.70 Golc (K)
47.36 Penko (O)
46.75 Krivokapič (CZ)
46.45 Sekulič (JLA)
46.46 Krnjaič (P)
46.12 Minič (CZ)
46.11 Peterka (K)
45.71 Zivojinovič (P)
45.48 Muller (O)
Povpreček 47.12 (47.40, 47.71)

kopje
72.86 Vujačič (Bud)
72.65 Pavlovič (P)
67.79 Miletič (P)
67.47 Kopitar (K)
63.19 Dangubič (CZ)
63.00 Kastelic (D)
61.51 Rojc (K)
66.89 KaČ (K)#
60.10 Brodnik (K)
59.99 Herceg (MO)
Povpreček 64.95 (64.26, 63.56)

kladivo
64.73 Bezjak (D)
62.33 Račič (2K)
'60.55 Koprivica (Sar)
56.98 Gajič (CZ)
56.28 Galin (M)
55.00 Sokič (V)
54.72 Dokler (D)
54.69 Gubi jan (P)
53.99 Markež (Mar)
53.70 Ledinek (Mar) 
Povpreček 57.20 (55.96, 55.13)

4 X 100 m
42.4 Partizan
42.9 Crvena zvezda
43.1 Mladost 
43.6 Kladivar 
43.<3 Odred
43.9 JLA
44.1 Ljubljana
44.5 Sarajevo 
45.0 Dinamo
45.5 Partizan, Kočevje

4 X 400 m 
3:19.2 Partizan 
3:21.2 Dinamo 
3:23.2 Mladost 
3:23.5 Kladivar 
3:25.7 Crvena zvezda 
3:28.3 Odred 
3:29.0 Ljubljana 
3:35.6 Sarajevo
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Po skupščini Plavalne zveze Jugoslavije

Izžrebane so bile nagrade iz novoletne številke

fi - letni Stavko je odloča

Poleg domačinov bodo nastopili tudi najboljši 
plavalci Sovjetske zveze, Anglije in Po‘jske

Skupščina Plavalne zveze Jugoslavije, ki je bila preteklo 
soboto in nedeljo v Beogradu, je imela v svojem uvodu svečan 
poudarek 55-letnice obstoja Plavalne zveze Jugoslavije. Ker smo 
lani vso sezono tekmovali v znamenju tega jubileja, je bila pre
tekla skupščina zaključni del te proslave, na kateri so podelili 
preko 200 zlatih, srebrnih in bronastih medalj zaslužnim delav
cem v plavalnem športu. Med Slovenci so prejeli zlate medalje 
dr. Božo Linhart, Božo Kramaršič, Rajko Dobrota, Jože Jamnik, 
dr. Srečko Kbrdelič in Zlato Močnik. Srebrne: dr. Stojan Gala, 
Franc Prihošek, Dana Kržan. Mitja Prešern in Peče, bronaste pa: 
Roman Štih, Dušan Brozovič, Miran Kenda, Janez Kobal. Bož« 
Trefalt, dr. Kurt Kancler, Jože Dobrin, Majda Pelan in Lenčka 
Junc.

Reorganizacija šele 1959
Po uvodnem delu skupščine so se 

delegati razdelili v tri komisije, k.i 
So vsaka zase obravnavale posebne 
Probleme v zvezi s plavalnim špor- 
*°*n v Jugoslaviji. Tehnična ko miši- 
j* je obravnavala sistem tekmovanj 
,n koledar prireditev, disciplinska — 
Pritožbe, tretja komisija pa pravila 
!n pravilnike PSJ. Največ zanimanja 
je seveda vzbudila tehnična komisi
ja. kjer so delegati razpravljali o 
današnjem sistemu vvaterpolo prven
stev in plavanja. Velika večina de
legatov je bila mišljenja, da današ
nji sistem tekmovanja ni najboljši 
'n da bi ga -bilo treba v celoti spre- 
jjieniiti. Osnovno načelo na j hi bilo, 

bi se kot ekipno prvenstvo osno
va plavalna liga. vaterpolo pr ven- 
fvo pa naj bi se odvijalo po sistemu 
turnirjev. Kot posebna prireditev 
nai bi bilo prvenstvo posameznikov 
v plavanju, kjer naj bi se zbrali le 
uašl najkvalitetnejši tekmovalci. 
Čeprav so bili vsi delegati mišljenja, 
da bi bil v grobem takole zamiš- 
lien načrt najboljši, je bila stop
ama mišljenja, da bi bilo treba 
Podrobnosti takega sistema na
tančno izdelati in dobro proučiti 
'er ga šele nato sprejeti in oži- 
Votvoriti. Zato ie bila izbrana po- 

komisija, ki bo ta načrt izde- 
, ,ak do 1. j ul i in t. 1. Tak sistem 
tekmovanja naj bi veljal za 1. 1959.

Plavanje v šole!
V spošnij debati se jc nekaj govor

nikov dotaknilo problema, naj bi 
Plavanje v čim večji meri vključe
vali tudi v šolski pouk telesne vzgo
je. Tako je na primer delegat inž.

aja iz Subotice dejal, da so v Subo- 
101 16-me trski zimski ba zen popol- 
■oin-a 'izkoristili le za šolski pouk in 
a v njem najde prostora tudi po 

• .dijakov dnevno. V Dalmaciji
fflajo ure telesne vzgoje v pozni 
Jeleni, in v zgodnjem poletju na 
JUorski obali. Veis razgovor je vodil 
k temu. da bo treba vsaj v večjih 
•Pestih čimresneje misliti na grad- 
.Jp primernih zimskih bazenov, kot 
Je to v Zagrebu. Beogradu in Reki.

I^tos 4 zvezne prireditve 
v Sloveniji

V koledarju tekmovanj, ki je bil 
.Prejet na skupščini, smo Slovenci

dobro zastopani. V naše kraje 
dobili štiri zvezne prireditve, 

7? teh dve za stoke ter po eno za 
P P Van je in vaterpolo. Zlasti po- 

je prireditev v Kranju, 
,er bodo na velikem mednarodnem

je bil izbran nov upravni odbor, 
ki ga sestavlja 19 članov im ki bo 
opravljal delo Plavalne zveze Jugo
slavije do nove skupščine M. P.

Razpis nagradnega žrebanja od
rezkov in pa nagradna križanka v 
novoletni številki našega lista sta 
vzbudila med našimi bralci pre
cejšnje zanimanje. Laže je bilo se
veda tistim, ki so izpolnili samo 
kupone s svojimi točnimi naslovi in 
jih odposlali — le žreb naj bi j.m 
kroji] srečo — nekoliko več pregla
vic pa je, kot smo videli, povzro
čila nagradna križanka.

M1:nuli teden se je sestala h konč
nemu »obračunu« komisija, sestav-

oro?

plavalnem mitingu, ki bo istočasno 
izbirno tekmovanje za našo držav
no reprezentanco pred evropskim 
prvenstvom v Budimpešti, sodelo
vali tudi plavalci Sovjetske zveze, 
Anglije in Poljske. To bo brez dvo
ma najkvalitetnejša plavalna pri re
ditev, kar srno jo kdajkoli gledati 
v Sloveniji. Za slovenske klube ni 
nič manj pomembna odločitev, da 
bo kvalifikacijski timTr za vstop v 
zvezno »vaterpolo ligo, prav tako 
v Sloveniji, to je v mestu bodočega 
republiškega prvaka. Celotni kole- 
dal iz gleda takole: Junij: 1. do 8. 
gostovanje »vaterpolo in skakalne 
ekipe v Poljski. 21. do 29. medna
rodni »vaterpolo turnir v Gandu 
(Belgija), v julij n Drvi del 1. zvezne 
»vaterpolo lige. Julij: 19. do 20. Me
morial Branka Ziherla (v skokih). 
24. do 27. kvalifikacijski turnir za 
II. zvezno ligo (v Zagrebu), 26. do 27. 
troboj Jugoslavija-Avstrija-Nemčija 
v stokih. Avgust: I. do 5. prvi del 
druge »vaterpolo lige (Sombor), 2. do 
3. mednarodni miting v skok h (Ma
ribor), 8. do 11. mladinsko nrven- 
stvo v »vaterpolu (Korčula), od 9. do 
10. mladinsko prvenstvo v skokih 
(Zagreb). 15. do 17. mladinsko prven. 
stvo v plavanju (Mostar). 16. do 17. 
prvenstvo FLRJ v skokih (Ljublja
na), 22. do 23. mednarodni plavalni 
miting v Kranju. 28. do 31. kvalifi
kacijski »vaterpolo turnir za zvezno 
ligo (Slovenija), 31. Vlil. do 6. IX. 
evropsko prvenst»ro v plavanju (Bu
dimpešta). September: 11. do 13 or- 
vemstvo FLRJ v plavanju (Solit), 
14. do 26. drugi del prve 'vaterpolo 
lige. 15. do 18. drugi del druge »va
terpolo lige. V oktobru mladmski 
dvoboj Jugoslavija : Italija \ za
grebškem zimskem bazenu.

Ob koncu »amnestije«
Komisija, ki je obravnavala pri

tožbe, je prošnje Juga, Korčule in 
Jadrana, katere so v zvezi z burnimi 
dogodki, ki so se odigrali lani ob 
zaključku »vaterpolo prvenstva in v 
katerih se je marsikateri sodnik 
»okopal«, zavrnila, pač pa je glede 
na svečano 35-letnico obstoja PSJ 
»amnestirala« prizadete klube v to
liko, da bodo od 15. avgusta ]958 
lahko na svojih pl a val išči h že od
igravali plavalne prireditve. Kvali
fikacijski turnir za vstop v II. zvez
no ligo, ki je bil lani odigran v 
Ohridu, pa se v celoti razveljavi 
in bo zato ta turnir ponovljen ob 
koncu julija v Zagrebu. Ta odloči
tev je zlasti pomembna za moštvo 
kranjskega Triglava, ker ima po
novno izglede, da se uvrsti v 11. zvez
no ligo. Ob zaključku skupščine

© Tolmin — Prejšnjo nedeljo so 
kegljači iz Tolmina polagali obra
čun svojega dela; Zboru je priso
stvoval tudi predsednik Sveta za te
lesno vzgojo pri ObLO Tolmin in 
zastopnik »Partizana«. Ugotovili - so, 
da klub ni prejel nobene podpore. 
Edina, ki je bila. je bila »krogla«, 
ki jo je klub prejel od kegljaške 
pod,zveze. Treningi so bili redki in 
nesistematični. Veliko so kegljali, 
vendar neorganizirano. Klub nuna 
niti 5(1 članov in ie brez mlad ne. 
da o ženskah sploh ne govorimo. 
Preveč je bilo nediscipline in o ne
malo skupnega dela uprave. Skle
nili so. da bodo v prihodnjem letu 
stor li neprimerno več. kar jim že
limo tudi mi.

© Vrhnika — Vrhniški »Parti
zan« je na svojem občnem zboru 
ugotovil vrsto problemov dobrih in 
slab h s tram. Na zboru smo pogre
ša h predstavnike množičnih in po
litičnih organizacij. Poročilo načel
nika je h lo izčrpno j,n članstvo je 
Lahko ugotovilo, dn je bito preteklo 
leto za društvo zelo plodno. Dru
štvo ima danes okrog >50 ,-ednih 
članov. V društvu deluje več sku
pin kot odbojkarji, košarkarji na
mi zmoteni siki igrale... plavalci itd. 
Plavalci so priredili plavalno šolo 
i-n _ taboren je skupaj z društvom 
Prijateljev mladine. Velik je na
predek 1/ o rodu' telovadbi. Društvo 
je po svojih močeh pomagalo tudi 
okoliškim part-canskim društvom, 
kamor je pošiljalo svoje »*or!n i k e. 
ki pa jiili je seveda še premalo. 
»Partizani« je tesno sodeloval s 
športnim klubom »Usnjar«, na tu
di gradbena dejavnost je bila zelo 
lepa. Po žarnimi debati so izvolili 
nov odbor, v katerem bo sodeloval 
tudi nrestavnik : TJsn iarja«.

# Litija — Občni zbor atletov je 
pokazal, da se je kvaliteta precej 
dvignita. Skoda, da ie zaenkrat še 
premalo mladine. V klubu je le 40

NEKAJ STEKLENIC PIVA
Že prihod sodnika na tekmo med 

moštvom bavarske amaterske lige 
3eyreuth in Kulmbach, je bil precej 
sumljiv. Pripeljal se je s svojim avto
mobilom in pri tem pokazal precejš
njo »zanesljivost«. Gledalci so kmalu 
začeli govoriti, da je najbrž pijan. 
Vse pa bi se po vsej verjetnosti kon
čalo brez posledic, če ne bi izključili 
nekega igralca. Domačini to vodili s 
3:1, tedaj pa je dosodil zelo proble
matično enajstmetrovko za goste, ki 
so rezultat zmanjšali na 3:2. Tedaj se 
je obrnil eden od domačih igralcev do 
sodnika in mu rekel: »Gospod sod
nik, vi ste vendar pijani.« Nato je se
veda sodnik tega igralca zaradi ža
litve izključil. Funkcionarji domačega 
kluba pa so obvestili policijo, ki /e po 
koncu tekme določila krvno preiska
vo sodnika. Odvzeli so mu tudi šoler- 
sko izkaznico. Sodnik, ki je celo pred
sednik pokrejinske zveze, je priznal, 
da je pred tekmo popil nekaj stekle
nic piva. Dva dni po tekmi pa je spo
ročil, da odlaga vse svoje športne 
funkcije.

atletov, litijska komuna pa ima 
okrog i3.(XX) prebivalcev! Torej, od
ločno premalo! Sprejeli so predlog, 
da bodo litijski atleti prirejali pro
pagandne na stope v otok škili k ra
jih. Klub se bori z materialnimi te
žavami in mu občutno primanjkuje 
opreme. Več bo treba tudi sam ni n i- 
ciat.ve zn dokončno izgradnjo tek
movalne steze. Novemu odboru 
predseduje tov. Pleničar.

© Ljubile na Gor. — Redni skup
ščini. »Partizana« v Ljubnem na 
Gorenjskem je prisostvovalo nad 
60 članov in članic. Ugotovljeno je 
bilo, da je »Partizan« zelo napre
doval. Pohvalno je. da so se vrste 
članstva podvojile. V okviru »Par
tizana« je sodeloval tambu raška 
zbor, člani in -članice pa so imeli 
telovadne nastope na akademijah, 
kep 'napredek kaže novo tistanov- 
1 j cini šahovski krožek. Letos bodo 
imel: 25-lctnico svojega obstoja,
k.i ga bodo proslavili v znamenju 
številnih nastopov po smernicah, ki 
i h ie nakazala izredna skupščina 
republiške zveze.

© Kran j — Svoj letni obračun so 
imel« tudi kranjski košarkarji. Iz 
poročil je bilo ugotoviti, da je kva
liteta kranjske košarke precej pad
la. Vzrok moremo iskati zaradi ne
izkušenosti mlajših igralcev. Sta
rejši igralci so prav v istem času 
k"f »vaterpolisti zastopali Triglav 
na drugih pomembnejših nastopih.
V bodoče upajo, da bodo z doto
kom novih mladih ljudi pozi vili ko
šarko v Kranju.

® Maribor — Občili zbor atlet
skega kluba Bran k ie prikazal le
pe uspehe, ki so jih dosegli v pre
tekli sezoni njegovi člani. Izbolj
šali so kar 43 klubskih rekordov in 
dosegli 3 mariborske rekorde. Atle
ti Branika so nastopali na 35 tek
movanjih. v svojih vrstah pa ima
jo novih KM) mladincev. Velike za
sluge za napredek atletike ima tre
ner Zdeno Valutar.

& Tolmin — Lepo pohvalo so do
bili člani uprave »Partizana« v Tol
minu na občnem zboru. Pri prebi
valcih se je upravičeno utrdilo 
mnenje, da je članstvo »Partizana« 
vsestransko agilno in nj prireditve, 
kjer ne bi sodelovalo. Domačini še 
niso pozabili uspelih nastopov na 
akademijah, dalje množičnega na
stopa atletov na okrajnem prven
stvu v Gorici in na tradicionalnem 
teku po tolminskih ulicah na čast 
Dneva republike. Tudi bilanca vad
benih ur, tako po številu tekem in 
sodelovanju članstva, je presegla 
vse dosedanje. To je bilo mogoče 
samo s pestrim delom v društvu.
V debati so se člani pogovorili o 
nadaljnjem tekmovanju za prehod
ne pokale Primorskih novic in 
Ljudske pravice, organiziranju šir
ših turnirjev v športnih igrah, o 
sodelovanju s šolami itd Govorili 
so tudi o pripravah za gradnjo 
športnega stadiona in zastopniki ob
lasti so pokazali precejšnjo mero 
zanimanja, zato upajo, da bodo ta 
problem uspešno rešili.
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ljena iz članov uredništva in upra
ve našega lista ter dveh reševalcev, 
v komisiji pa je imel »glavno bese
do« mali. štiriletni Slavko De tiček 
iz Ljubljane, ki je vlekel žreb n e 
številke. Usoda je bila torej v nje
govih rokah in tega se je, kar naj 
mimogrede povemo, mali cicibanček 
zelo zavedal. Z resnim obrazom, 
zdaj vprašujoče, zdaj z veselim na
smehom, je vlekel številke in dobit
niki lepih nagrad so bili kmalu iz
žrebani.

Najvrednejšo nagrado, švicarsko 
zapestno uro ob žrebu nagradnih 
kuponov bomo poslali v Tolmin. 
Drugo nagrado — smuči — bomo 
odposlali v Zemun, tretjo nagrado 
— usnjen kovček — v Kočevje, če
trta -n peta nagrada — čevlji in 
usnjena aktovka — pa sta ostali v 
Ljubljani. Pri žrebanju reševalcev 
križanke sta prva in druga nagra
da ostali v Ljub’:nni. tretja pa je 
»odpotovala« v Kranj.

IZID ŽREBANJA NAGRADNEGA 
ODREZKA

1. nagrada — zapestna ura: Kem- 
per Franc. Tolmin, Gregorčičeva 1,
2. nagrada - smuči: Rajtmajer Jo
že — Žel. saobračajna štola. Ze
mun, 3. nagrada - usnjen kovček: 
Kopitar Tatjana. Kočevje. Podgor
ska 1, 4. nagrada — čevlji po izbi
ri: šetina Jože, Ljubljana. Pod Tur
nom 5. 5. nagrada — usnjena aktov
ka: Megušar ing. Maks. Ljubljana. 
Herbersteinova 15. (0. do 15. nagra
da — celoletna naročnina »Poleta«; 
Kramar Vinko. Tolmin. Šavli jeva 3; 
Velej Vlado. Ljubljana. Trg OF 
22i/IV: Mahkota Boža. Ljubljana, 
Poljanska 77; K or nič Ante, Ljub
ljana. Rožna dolina C. XV/16; Ko
mac Jože. P red il 7 — tog pod Man
gartom; Medvedec Martin. Ljublja
na. Strmi pot 3a;. Vesel Franc. Rib
nica/Dol. 74; Rihar Andrej. Ljub
ljana. Božičeva 31; Tomažič Franc. 
Videm-Krško. C e s ta krških žrtev 
št. 53; Benkič Franc. Bernovci 38, 
p. Bodonci, Prekmurje.

NAGRADNA KRIŽANKA
1. nagrada — 1500 din: Kavčič 

Rada, Ljubljana, Pregarčeva 18,
2. nagrada — 1000 din: Macoratti 
Mojca, Ljubljana, Černetova 13,
3. nagrada — 500 din: Cuderman 
Ignacij, Kran j, Titov trg 24.

Nagrajenci iz Ljubljane naj dvi
gnejo nagrade v upravi »Poleta«, 
pasaža Nebotičnika, Ljubljana, Can
karjeva 4, do sobote, 25. t. m., i iz
ven! jubljansklm nagrajencem pa 
bomo nagrade poslali na njihov na
slov.

NOREC KOT SODNIK
Nedavno sta bili nižjeiazredni no

gometni enajstorici iz Cherry Burto
na pripravljeni, da začneta s prven
stveno tekmo. Tudi precej gledalcev 
se je zbralo in le na sodnika so še 
čakali. Naenkrat se je pojavil neki 
kolesar, stopil s svojega vozila In vzel 
piščalko iz žepa in začel voditi tek
mo. Lepo jo je speljal do konca, se 
zopet vsedel na svoje kolo in se od
peljal. Prisotnim se je tč zdelo sicer 
malo čudno vendar sl niso mislili nič 
posebnega. Sele kasneje so izvedeli, 
da je bil »sodnik« slaboumnei, ki je 
PQbegnil iz umobolnlfi*, mimogrede 
slišal, da čakajo na »ttdnika in tako 
izvedel svoj podvig. Pravemu sodni
ku pa se je pripetila nekaj kilome
trov od Burtona manjša avtomobilska 
nezgoda.

j. .Ob tem razantnem teptanju trde zemlje, ki je pravi 
•On Z v Sonorni ji človeških naporov, misli Mimoun zdaj sa- 
&ri ki obrzdal s»rojo gorečnost. Prihodnjega ianu-
vse .imel 36 let in varovati mora svoje stare noge. »Pred
aj , nik°li ne vodi v breg«, mu je večkrat ponavljal stari 
šele vec Barthčlemv pred odhodom. In zdaj je prekoračil 
*avPj 1' slabo vzdrževano Avenijo, ki ga, ne da bi se sam 
lic r v P°vežc s Colombsko cesto pri izhodu iz Gennevil- 
vPnSa' Komaj pomisli na ritem svojega teka, že se znajde iz

jesta, na deželi.
Pmvfe t°n Je tek neizrečene potrpežljivosti; tu dela glava 
krat '°'jko kot noge; na tej neskončni poti ima tekač sto- 
nek j ve.e. časa za premišljevanje svojega življenja kot pa 
Z(ja; a’ ki se potaplja. Po naravi nemirni Mimounov duh se 
Tto neprestano suče samo okoli ene misli. Brzojavka iz 
točif IjU Je Prejšnji večer brez potrebne natančnosti spo- 

c‘a Je postal oče. V mislih gleda hišico ženinih staršev 
*skrim^em koncu zemeljske oble, v ulici Fournivolet, nad 
°trok ' vo<tami iz Correza, kjer njegovm žena pravkar uspava 

Za katerega sam še ne ve ali je deček ali deklica.
?ija ’orana‘ne ~ njegova ljuba brinetka. Spoznal jo je ju
te m-Ui ,la evropskem prvenstvu v Bernu. Naslednjo zimo 
<t0r' a na atletski tečaj v Pariz. V tej dobi je bil demon- 

na Narodnem Inštitutu za šport v Joinvillu. Vsak

dan je tekel po tri ure in praktično ilustriral, kako se teče 
»a la Zatopek« v Vincenskili gozdovih. Ko se je vrnila k 
svojim staršem, sta si dopisovala. No, končalo se je s poroko 
v začetku tega (1956) leta. Toda hitra je začel spet treni
rati. Teči, kar naprej teči... Ko je tekel pod žgočim soncem, 
je Mimoun skrbno pazil, da ne bi vodil navkreber, kakor mu 
je nasvetoval Barthelemy. Pri 5. km je bil sedmi, pri 10 km 
v Malvernu že četrti. Deset kilometrov je zanj usodna raz
dalja. Že dvakrat, na olimpijskih igrah v Londonu 1948 in 
potem v Helsinkih 1952. leta, je bil »večni drugi« na 10 km 
za velikim Zatopkom. Tudi tu je bil pred osmimi dnevi v 
teku na 10 km drugi, ko je z drugimi zaostal en krog za 
Kueom, novim Zatopkom iz Melbourna. Za-to-pek, Za-to-pek. 
To ime mu je neprestano prihajalo v spomin in ga zbadalo. 
V tem trenutku se ta slavni Čeh, branitelj naslova olimpij
skega maratonskega prvaka, s krčevitimi grimasami ziblje 
za njim. Vendar se Mimoun odloči, da ne bo več mislil nanj. 
Čuti svoj išijatični živec, prav tako desna meča, ki so ga 
tako često prisilila na nezaželen počitek. Vendar se dobro 
počuti. Tako da ga niti vročina niti pot, podobna neprehod
nim obrežjem, ne moreta spraviti s tira. Neprestano se poti 
in bije neutrudno bitko s svojimi podplati.

Vročina... Ta ga pozna! Mimoun 0’Kacha gleda sam 
sebe. kako je kot mali berberski kmet v Telagu lovil gazele 
s svojim starim stricem na visokih planotah Oranije. Kako 
je tekel po puščavi, da bi dohitel misijon belili očetov. Spo
minja se, kako se je bojeval kot alžirski mitraljezec z genera
lom Juinom v Afriki, na Siciliji, nato pri Cassinu, ko mu je 
eksplozija granate skoraj odnesla nogo. Njegovo junaško 
zadržanje mu je prineslo najprej vojni križec in potem še 
legijo časti. Spominja se, kako so ga po osvoboditvi sprejeli

v Racing, to drevesnico velikih alžirskih tekačev in mu pre
skrbeli — o ironija — službo sluge v enem Racingovih bifejev 
na ulici Ebie 1’hiver. V tistih časih je prvič nastopal v krosih 
z neuničljivim Pujazonom, v krosih, zaradi katerih je po
zneje zaslovel na britanski zemlji. Že takrat so videli v njem 
večen vihar, katerega se ni nikoli osvobodil ker je živel v 
njem sam.

No, prav! Danes je ta mali Alžirec — Francija. To je nje
gov kompleks, zavoljo katerega je bil često jezen, nedruža- 
ben in ki ga zdaj izdihuje na veliki poti avstralskega mara
tona. Na 15. km pri Oakleigh je drugi za Rusom Filinom. Pri 
20. km je še vedno na drugem mestu, toda teče dobro, tako 
da je skoraj potolkel lanski rekord Jeana Bonina na eno uro. 
Bolje mu gre ko takrat, ko je potolkel pred mesecem v Lyonu 
lastni rekord. In že je pri pritlikavih vzpetinah. Prekorači 
jih veselo, nato dolg vzpon, potem zavoji z rdečimi zastavami 
v Claytonu, kjer se proga obrne nazaj proti Melbournu. Iz 
višine vidi Mimoun, kako se je za njim pojavil Amerikanec 
Kelley in mu z roko kaže, da se je plasiral neposredno za 
njim. Mimoun se zelo dobro počuti, poveča svoje »natepa- 
vanje« in se oklene Filina. Pet sto metrov pozneje Amerikanec 
nenadno zmanjša tempo pri teku navkreber. Mimoun se po
čuti izvrstno, pošlje k vragu nasvete pred vidnosti in mo
drosti ter potegne naprej. Prav tu je njegova odločitev iz
silila zmago.

Ko se vrača, teče prvi in filmski operaterji naravnavajo 
nanj s»Toje kiklopske oči. Množica Avstralcev, ki se v daljnji 
preteklosti spominja obiskov Criquija in Borotre na obalah 
Pacifika, začne klicati ime Francoza na malih hitrih nogah 
z nenavadnim akcentom »Mymoen«!



ati 000 iiOMgtitih tekem
jo, $oa£ii> uspšJsto

Ime Karto Jančiča je v nogomet
nih krogih naše republike, pa tudi 
v ostalih republikah, precej zna
no. Med 'sodniškimi tovariši in 
med aktivnimi nogometaši uživa 
sloves zrelega sodnika in zato so 
mu bile zaupane tudi nekatere naj
pomembnejše tekme.

Ko so na občnem zboru podzve- 
ze mariborskih nogometnih sodni
kov tov. Jančiču izrekli pohvalo 
za 200 sojenih tekem po osvobo
ditvi ter mu dali častno darilo, se 
je hitro »rodil« kratek intervju.

»Prvič sem prijel za sodniško 
piščalko leta 1925. Sodil sem neko 
prvenstveno tekmo srednješolcev. 
To pa je bilo tedaj pooblaščenim 
sodnikom dovolj in po maturi leta 
1927 sem bil dobesedno porinjen 
pred izpraševalno komisijo in tudi 
tukaj sem, brez posebnih priprav, 
uspešno prestal še to »maturo«. 
Potem pa se je začelo: nedeljo za 
nedeljo dolga serija tekem, začeli 
smo zgodaj zjutraj, končali pa 
po navadi v mraku.

Leta 1931 sem odšel na strogo 
preizkušnjo v Ljubljano, kjer sem 
z uspehom položil izpit za zvez
nega sodnika. Potem pa se je delo 
kar kopičilo: v sezoni vsako ne
deljo, najprej blizu, potem pa ved
no dalje od Maribora — na često 
zelo nehvaležen posel nogomet
nega sodnika.«

»In statistika? Koliko tekem si 
sodil?«

»Do vojne 400, med njimi 5 med
narodnih, 2 za železničarsko dr
žavno prvenstvo, po osvoboditvi 
pa točno 201, med njimi 9 medna
rodnih, 20 zveznih, 29 conskih in 
medrepubišikih, 70 republiških, 23 
podzveznih, 19 mladinskih in pio
nirskih ter 31 sindikalnih tekem, od 
katerih je bilo 147 prvenstvenih.«

In Se nekaj ' »superlativov« Jz 
sodniške kariere tov. Jančiča:

najuspešnejša tekma: leta 1949 
Metalac : Sarajevo v Zagrebu, v 
najilepšem spominu: leta 1956 der- 
by med Slobodo in Tekstilcem v 
Varaždinu, v najslaibšem spominu: 
leta 1932 mednarodna tekma Že
lezničar GAK-Graz, kjer so ga 
igralci pošteno »driblali«.

Povedal je še, da ni imel no
bene razveljavljene tekme, da je 
bila zanj najtežja tekma med de
lavnico' železnic in Grafičarjem v 
Mariboru, kjer je igralo kar 8 no
gometnih sodnikov, ki so hoteli 
vse bolje vedeti kot on, ki je vo
dil to tekmo. Dejal je tudi, da bo 
še precej časa verjetno lahko so
dil in pomagal pri vzgoji novih 
sodniških kadrov. To pa je tudi 
mogoče, saj ga cenijo vsi nogome
taši in sodniki kot izvrstnega pre
davatelja. Zato mu ob njegovem 
jubileju čestita tudi naš uredniški 
kolektiv. E. B.

Zanimivo pa je, da so'tudi Argen
tinci prišli v zaključno tekmo po 
zaslugi zelo problematične sodniške 
odločitve. Nimamo v mislih polfi
nalne tekme z ZDA, ki Argentin
cem ni bila enakovreden nasprot
nik. Pač pa so igralci iz Buenos 
Airesa na zelo čuden način slavili 
zmago proti Francozom. Le-ti so 
igrali proti Argentini tekmo življe
nja. Čeprav so že od druge minute 
naprej igrali praktično le z desetimi 
igralci, ker je bil Lan rent poško
dovan, so se odločno upirali napa
dom Argentincev. Tudi občinstvo v 
bilo na strani evropskega moštva 
in g.a je nenehno vzpodbujalo. Naj
boljši igralec je bil vratar Thepot. 
Vse do 81. min. je obranil kopico 
skorajda neubranljivih strelov. To
da naposled je argentinski napada
lec Monti le dosegel vodilni gol.

@ Sedaj so Francozi vrgli vse na 
eno karto. Do konca tekme je osta
lo devet minut in vse moštvo je šlo 
v napad. Naposled — idealna pri
ložnost. Francoz Langillier se je 
znašel sam pred argentinskimi vra- \ 
ti. Zamahnil je z nogo, v tem tre
nutku pa je brazilski sodnik Rego 
zažvižgal.

Vsi so presenečeni obstali, saj je 
bila akcija povsem v skladu s pra
vili. Brazilec tudi ni imel nikakih 
pripomb, marveč je izjavil, da je 
odžvižgal konec tekme, šest minut 
prezgodaj! Argentinci niso niti po
skušali razumeti. Zanje je bila tek
ma zaključena, objemali so se, jo
kali, smejali in skakali od veselja.

Francozi pa so dokazovali sodni- 
■ ku, da je do konca preostalo še 
šest minut tekme. Občinstvo je 
vdrlo na stadion in živahno »sode
lovalo« v razpravi.

Naposled so Brazilca le prepri
čali. Potem ko se je posvetoval s 
stranskima sodnikoma, je odločil, 
da bodo tekmo igrali do konca. Se
veda pa je nikakor niso mogli na

daljevati tako, kot bi bilo treba. 
Francoski napadalec — razumljivo 
— ni dobil žoge sam pred argen
tinskim vratarjem. Do konca tek
me se ni zgodilo nič pomembnega, 
toliko več pa po koncu, ko je uru
gvajsko občinstvo v triumfu odne
slo Francoze s terena. To je bila 
pač preračunana manifestacija, ki 
bi naj Argentincem že vnaprej vze
la voljo za finalni nastop.

® Montevideo je dočakal dan ve
likega finala. Policija je pod v žela 
take ukrepe, da bi skoraj lahko 
rekli, da je bilo nad mestom pro
glašeno obsedno stanje. Iz Buenos 
Airesa je prispela množica Argen
tincev vzpodbujat svoje moštvo. 
Argentinski igralci so bili noč in 
dan pod policijskim nadzorstvom, 
da jih ne bi prenapeti urugvajski 
navijači pred finalom onesposobili...

Stadion je v finalu doživel kopico 
razburljivih trenutkov. Povsem raz
umljivo, saj so še ob polčasu Ar
gentinci vodili 2:1. Toliko večje pa 
je bilo navdušenje Urugvajcev, ko 
so ob koncu tekme za 4:2 sprejeli 
iz rok Julesa Rimeta zlati pokal 
svetovnega prvaka.

© Trideseti julij je odtlej uru
gvajski nacionalni praznik.

DRAGE ODPOVEDI
Več držav je med kvalifikacijami za 

svetovno nogometno prvenstvo odsto
pilo. Zanimivo je, da Mednarodna no
gometna zveza celo pozdravlja takšne 
odstope, saj ji polnijo blagajno. Po 
pravilih za svetovno prvenstvo mora 
namreč država, ki tekme ne odpove, 
vsaj trideset dni pred dnevom igra
nja plačati nič manj kot 5.000 Švicar-

v^K.-<y'K E. JP

skih frankov globe. Med države, ki 
bodo pomagale reševati ilnančno sta
nje FIFA, sodijo Indonezija, Egipt in 
Sudan.

Nova knjiga 
H. Macanoviča

V počastitev 5-Ietnice delavskih šport
nih iger na Hrvaškem je izdal Hrvoje 
Macanovič 147 strani obsegajočo knjigo z 
naslovom »Šport za svakoga«. Macanovič 
se v tej knjigi zavjzema za nov odnos 
do športnega gibanja: njegov cilj je, da 
bi pridobil delovne ljudi Hrvatske ne za 
gledanje športnih prireditev, temveč za 
aktivno sodelovanje.

»Šport za vsakogar« je novo geslo, ki 
se uveljavlja v zadnjem času tudi pri nas. 
Tudi v Sloveniji smo začeli s športno 
aktivnostjo pri podjetjih, na zadnji skup
ščini »Partizana Slovenije pa je zmagalo 
načelo, da pomeni ena sama športna pa
noga, pa Čeprav razvedrilna, za začetek 
boljšo rešitev kakor nič. Za vsakogar 
je treba najti kaj primernega, začeti vsaj 
z eno panogo ir graditi na tej naprej V 
smislu pravilne, to je bolj ali manj vse
stranske športne dejavnosti. Macanovič 
seznanja bralce svoje knjige, s tekmo
vanjem za športni znak v Sovjetski zvezi, 
Franciji in Švici, z mladinskimi športnimi 
šolami In z raznimi oblikami mnogobo
jev. Posebno zanimivo je zadnje poglavje 
z naslovom »Šolanje upraviteljev razve
drila na ameriških univerzah«. Tu zvemo, 
da imajo na vseh ameriških univerzah 
tudi visoke šole za telesno vzgojo, na teh 
pa posebne oddelke, na katerih se izobra
žujejo bodoči voditelji in organizatorji 
športnega razvedrila pri podjetjih in ob
činah, Pobuda Hrvoja Macanoviča, da bi 
tudi v naših razmerah na višji ravni 
skrbeli za ljudski šport in za zdrav način 
razvedrila, zasluži vso pozornost in pri
znanje. D. U.

l A

e m začetku uereduosti?
Italijanski športniki so znani kot zelo 

razvajena bitja. Tako pravijo Italijani 
sami; nemara pa niso nič slabši kot 
drugi. Ni pa težko postati razvajen, če 
potuješ vedno v prvem razredu in v 
spalnem vagonu, prebivaš v najboljših 
hotelih, imaš na razpolago vedno naj
boljše specialiste, skratka — vse mogoče 
ugodnosti To so ljudje iz najrazličnejših 
ljudskih plasti, nekaj jih je šolanih, ve
lika večina pa se že od mladih nog 
ukvarja le z nogometnim usnjem. Pri
vilegirana kasta so. toliko časa vsaj, 
dokler igrajo. Ko mine slava, mine z 
njo tudi denar. Kdor je pameten, zbira 
solde In nakupuje jih ni malo. ki so 
lastniki hiš, hotelov, barov, zabavišč, 
garaž in mehaničnih delavnic so pa 
tudi taki, ki mesečne dohodke sproti za
pravljajo. Vsak go svoje. V prvih letih 
športnega udejstvovanja si vsi kupijo 
avtomobile. Pozneje jih pametnejši pro
dajo in hodijo peš, namreč takrat, ko 
spoznajo, da je navadna hoja najboljši 
trening.

Nesporno je, da so italijanski Igralci 
preveč plačani, Ni normalno, da ima

Piše Mitja Skubic

pralec za dobljeno igro toliko premije, 
oiikor znaša mesečni zaslužek univer- 
itetnega profesorja. Ampak tega niso 
rivi igralci: temu sta vzrok občinstvo, 
1 igre zahteva, in predsedniki. Ki jih 
ranžirajo. Okus ljudstva se od rimskih 
asov sem ni veliko spremenil, menjajo 
e le igre. Naša doba uživa na športnih 
tad ionih.
Te dobe bo enkrat konec. Finančna 

tiska ji ne bo zavila vratu. Klubi bodo 
iveli razkošno, dokler bo predsedniško 
nesto ne le čast, ampak tudi pogoj za 
isoč poslovnih zvez, dokler bpdo imeli 
iredsedniki od tega tudi stvaren, čeprav 
»osreden dobiček, saj jim te časti od- 
>irajo vrata, na katera bi sicer zaman 
rkali.

*
Tako se je končalo ligaško tekmova- 

ije 1956/57. Milan je bil že nekaj tednov 
>red koncem novi državni prvak. Od 
:li{ne družbe pa sta se poslovila Paler- 
no m Triestina. Palermo je že davno 
>rej obupal in ga je delilo od predzad- 
ljega mesta šest točk. Drugi kandidat 
e bil določen šele v zadnjem kolu, ob 
srečanju Triestine z Atalanto. Tržača- 
iom ni nič pomagala prednost domače
ga igrišča, odločil je en sam gol: m or s 
;ua, vita mcu.

Komaj so sodniki slovesno odplskali

konec prvenstva, so se že začele pri
prave in zakulisne borbe za novo. Pred
vsem nakupi igralcev. Tu pa je posegla 
vmes nogometna zveza Italije. Italijan
ska državna reprezentanca v lanski se- 
zo-ni ni imela uspehov: po skromnem 
1:0 s Severno Irsko v Rimu (in še ta 
edini gol je padal iz kazenskega strela) 
sta prišla slabo zveneča poraza v Za
grebu in v Lisboni. In nogometna zveza 
se je odločila za radikalni poseg: zmanj
šanje klubov prve lige od ld na 16, to
rej v prvenstvu 1957/58 trije izpadli in 
samo eno napredovanje iz druge lige. 
Dalje: nobenega tujca, ne oriLinda več 
v italijanske klube. Pogodbe, ki so bile 
v 'teku, pa so morale biti predložene 
zvezi najkasneje do srede julija letos. 
Zdaj se je začela nova tekma za klube, 
ki so bolj petični: prva se je znašla 
Juventus. Agnelli Je letel v Veliko Bri
tanijo in pripeljal s seboj srednjega na
padalca Wallesa, Johna Charlesa Potro
šil je zanj »samo« 120 milijonov liri! Od 
tega gre Charlesu 15 odstotkov, poleg 
tega pa stanovanje v Torinu in avto 
Fiat 1100, Agnelli je kaj takega pač lah
ko obljubil! S tem je potolkel rekord 
105 milijonov, ki jih je nčapelski župan 
plačal Atalanti za švedskega napadalca 
Jeppsona leta 1952, ko so se bližale voli
tve Ampak Agnelli se je zaklel, da bo 
prvenstvo 1957/58 v znamenju zebre in 
je potolkel svoj lastni rekord: za 170

milijonov je Juventus kupila od River 
Plate (Buenos Aires) levo zvezo Omarja 
Sivorija. Zdaj so planili na Argentince 
tudi drugi: srednjega napadalca Ange- 
lilla iz kluba Bocca Juniors je kupil 
Inter, desno zvezo Maschia pa Bologna, 
in sicer kot oriunda, kot tujca pa na
šega Vukasa. Tako so italijanski klubi 
razbili »trio de la muerte«, ki so ga se
stavljali omenjeni trije napadalci na 
južno-ameriškem prvenstvu, kjer je Ar
gentina s sigurno igro osvojila prvo 
mesto. In skupna starost petih napadal
cev je bila sto let!

Letošnja sezona je tudi. prva, v kateri 
je število tujih trenerjev krepko po
raslo. Tu ima Marjanovičev uspeh s 
Torinom precej zasluge, seveda pa tudi 
dobri uspehi jugoslovanske reprezen
tance. Tako je Bologna angažirala Ben
čiča, Juventus Bročiča in tik pred za
četkom sezone še rimski Lazio Carica 
Tuje trenerje (Angleže) imajo še Roma, 
Sampdoria tn Inter, medtem ko te dr. 
S a rosi, prejšnji trener Rome. s svojo 
odločitvijo še počakal. Tako postaja liga
ško tekmovanje tudi borba različnih si
stemov igre In ta borba je letos toliko 
bolj napeta in toliko bolj zanimiva rav
no zato, ker se bodo preselili v drugo 
ligo trije klubi. V tem znamenju borbe
nosti so srednji napadalci' izvedli začet
ni udarec prvenstva: 3 septembra 1957

(Konec)
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Prejšnjo nedeljo se je pozno zve
čer končala prijateljska tekma slo
venskih ligašev, Ljubljane in Olim
pije. Zmagala je Ljubljana s 88:80 
(41:43). O samem rezultatu tokrat 
ne bi razpravljali, saj je bila tek
ma namenjena zahtevam in željam 
igralcev obeh klubov, ki se priprav
ljajo za novo sezono po novih pra
vilih. Znano je namreč, da se s 
1, januarjem 1938 spremenijo pra
vila košarkarske igre, kot smo že 
pred tedni zapisali v našem listu, 
kar so morali košarkarji preizkusiti 
na tej tekmi.

Videli smo. da so igralci Ljublja
ne in Olimpije že danes v precej 
dobri formi. Dalje smo ugotovili, 
da kar dobro razumejo nova pravi
la, čeprav so seveda še tu in tam 
težave, ker se ta ali oni posameznik 
še ne more vživeti v duh novih pra
vil. Igra je postala hitrejša, zato 
bo morala biti tudi kondicija igral
cev večja. Če bo hotelo moštvo svoj 
voz srečno pripeljati do konca v 
težkem prvenstvenem srečanju, bo 
moralo podrobno obvladati vse fi

nese napada in obrambe, ki jih 
predvidevajo nova pravila. To je 
pokazala ta tekma m v tej smeri se 
morajo še naprej pripravljati igral
ci obeh ligašev.

Po tekmi je bilo seveda vse pol
no komentatjev in pripomb na ra
čun novih pravil. Nihče se ni niti 
toliko zanimal za končno zmago 
Ljubljane, ki vendarle pomeni lep 
uspeh za šiška rje. To tokrat nj bi
lo pomembno. Pogovori so se su
kali okrog novih pravil in strokov
nih pripomb je bilo na pretek. Po
slušali smo izjave posameznih igral
cev, ki so še zadihani po tekmi ugo
tavljali prednosti in pomanjkljivo
sti novih pravil. Nekaj od teh vam 
jih posredujemo:

Čretnik: »Nova pravila zahtevajo 
polno zmogljivost igralcev. Mnenja 
sem, da bo košarka hitrejša in raz
burljivejša. So pa nove težave. Po
trebujemo dobre sodnike — boljše 
kot smo jih imeli na tej tekmi, — 
skratka, vse os ob j e okrog sodniške, 
zapisniške mize in semaforja bo 
moralo biti vestneje in tehnično po

prejšnji teden se je začelo držav
na prvenstvo v hokeju na ledu po 
dvojnem točkovnem sistemu. Tako 
so sklenili zastopniki posameznih 
moštev, kar je odobrila tudi Ho
kejska zveza Jugoslavije. Vse je 
bilo dobro premišljeno tudi za pri
mer neugodnega vremena, kajti 
klubi kot so Zagreb, Ljubljana in 
Drvodelac nimajo umetne ledene 
plošče. Zato sta torej preostala 
umetni drsališči na Jesenicah in v 
Beogradu, kjer se lahko nemoteno 
odvijajo prvenstvene borbe. Klubi 
lahko sedaj sami odločajo, kje bodo 

-igrali prvo in povratno tekmo.
Toda za sam uvod letošnjega dr

žavnega prvenstva smo že doživela 
nekaj nerodnosti, ki so verjetno 
tudi posledica slabili vremenskih 
prilik. Najprej nam je prejšnjo ne
deljo oošteno zagodlo slabo vreme, 
tako da je bila na Jesenicah odpo
vedana tekma 1. kola in e d Ljub
ljano in fesenieami. Poročila so pri
šla tudi iz Zagreba, da je bila od
povedana tekma meri Zagrebom in 
Drvodelrem. Le v Beogradu so 
spravili pod streho prvo srečanje 
med Partizanom in 'Crveno zvezdo, 
ki se je končalo s prepričljivo zma
go Pariizana '-n. Čez neka j dni pa 
je prišla na Moke iško zvezo Jugo
slavije nova vest. da Drvodelac od
stopa od tekmovanja. Seveda so 9 
tem nastale nove težave, o čemer 
je morala sklona ti tudi Hokejska 
zveza Jugoslavije. Znano je nam
reč da olista ia v Beogradu še eno 
hokeisko moštvo — Tašmaida n — 
zvezda roma tiča — ki je bilo usta
novi iono Vdove na čigavo pobudo 
in zakaj? To moštvo se je začelo 
potegovati za sodelovanje na letoš
njem državnem prvenstvu. Lepa 
priložnost ie bila namreč tu, kajti 
Drvodelac ie odstopil in Tašmaidan 
je bil prepričan, da ga bo lahko 
nadomestil. Toda člani TdZl so bili 
drugačnega mnenja. Tašmaidan si 
še ni pridobil potrebnih legitimacij 
za. sodelovanje na takšnem turnir
ju., sai ni odigra' niti republiških

Kristančič: »Na ta pravila smo še 
posebni kot državni prvaki, morali 
misliti takoj no končanem prven
stvu. Res so lem in nam obetaio 
OorvninejSo košarko. So nq tudi po
misleki in problemi, kako čim hi
treje odprav"tj naše nkorenin ip-ne 
navade starih pravil. Sodo'ki bodo 
morah več storiti, da bodo lahko 
sledili dinamični igri.«

Sodnik Perinie: »Nisem še vodil 
tekme, no novih pravilih, vendar 
menim, dr bo morala sodniška or
ganizacija K7J Ig posamezne repu
bliške sodniške organizacije krepko 
zavihati rokave in sktinaj z igralci 
proučevati novo tehniko in nova 
pravila.«

tekem, ki morajo biti osnovno me
rilo pri takšni odločitvi. Popolno
ma pravilno, saj bi v nasprotnem 
primeril letelo vse polno očitkov na 
račun dela HZJ.

© Ljubljana je odpotovala v Beo
grad kjer je imela v sredo in če
trtek dve srečanji II. kola. Najprej 
je porazila Crveno zvezdo z 8:1. 
naslednji dan pa je klonila Parti
zanu s 1:4. Tako so bile doslej od
igrane le 3 tekme in kdove, če ne 
bomo pri letošnjem državnem pr
venstvu doživeli še kakšnih nepri
čakovanih presenečenj.

Košarka
na kratko

® Prejšnjo nedeljo je bil v telo
vadnici »Partizana« v Medvodah 
košarkarski turnir za pokal Med
vod. Tekmovanje je otvoril pred
stavnik občine tov. Žagar, turnirja 
pa so se udeležila 4 moštva. Rezul
tati: Triglav : Svoboda 72:71, Med- 
glav 86:81, Svoboda : Rudar 84:33. 
vode : Rudar 84:71, Medvode : Tri- 
Triglav : Rudar 102:73, Svoboda '■ 
Medvode 80:78. Vrstni red: Triglav 
4 točke, Medvode 4, Svoboda 4. Ru
dar 0. Turnir je pokazal, da naša 
najboljša republiška moštva še ne 
obvladajo nova pravila, k čemur j6 
tudi telovadnica mnogo pripomogla, 
saj so zaradi njene tesnosfi lahke 
igrali le po 4 igralci. Organizacija 
je bila prav dobra, zato moranto 
pohvaliti veliko prizadevnost košar
karjev iz Medvod, ki so ob skrom
nih pogojih tako lepo organiziral* 
kvaliteten turnir.

© Tehnična komisija Olimpije ie 
pod vodstvom predsednika tov. Kor- 
četa razpisala srednješolsko prven
stvo Ljubljane v košarki. Prijavile 
se je 10 moških in 3 ženskih elciP- 
Zanimanje za tekmovanje je izred
no veliko. Pohvaliti moramo ta ko' 
rak Olimpije, ki je s tem poveča’8 
zanimanje za'košarko med srednjf' 
šolsko mladino. Po prvih tekmah ]e 
vrstni red naslednji: 1 gim.. Kla* 
gim.. VITI, gim., VII, VI.. IX. Tj" 
OSS. ESS. Tudi pri ženskah se tek' 
movanje -lepo odvija, IX. gimnazij8 
ie premagala I. gimnazijo s 36:2“ 
(23:13), Tekmovanje se bo nadnlj6' 
vglo po semestralnih počitnicah

® Tehnična komisija pr* KZSj8 
pod vodstvom njenega predsednik® 
tov. Kosija že začela pripravljaj 
predloge za nov način tekmovanj ^ 
v prihodnji sezoni. Tov. Kosi je i?' 
javil, da bo letošnje tekmovanj, 
moralo potekati smotrneje in bw 
disciplinirano, kot prejšnja leta.



Novi rekordi m Konrads« MiOHAROD
Mladi, komaj 15- letni avstralski pla

valec, John Konrads, nadaljuje z re
kordno- žetvijo. V nadaljevanju tekmo
vanja v Sydneyu je kar naenkrat dose
gel zopet dva rekorda. Na 440 y prosto je 
Plaval 4:25.9, kar je istočasno tudi sve
tovni rekord za nekoliko krajšo progo 
400 m prosto. Prejšnja rekorda je imel 
njegov rojak Rose, s 4:27.1 oziroma 4:27.0. 
S tem pa- svetovnih rekordov še ni bilo 
konec. John Moncton je preplaval 220 y 
hrbtno v času 2:18.8, kar je nova rekord
na znamka za 200 m in 220 y hrbtno. Re-

S hokejskih stadionov
V Dortmundu je hokejska reprezentan

ca Zahodne Nemčije premagala Italijo z 
8:4 (2:0, 3:4, 3:0).

Trenutni vrstni red v prvenstvu Av
striji je poslednji: Innsbruck 8, L e ob e n 8, 
Kitzbuchl 6, KAC 4, Viellacft 2, Wiener 
JV 2.

V Turku ju in Helsinkih sta se kar dva
krat pomerili hokejski reprezentanci Fin
ske in Norveške. Obakrat so zmagali 
Finci, prvič z 11:3, drugič pa s 5:3.

V VII. kolu hokejskega prvenstva Švice
so bili doseženi naslednji rezultati: 
Voung Sprinters : Zurich 3:5, Davos : 
Basel 10:4, Ambri-Piotta : Ar osa 6 :2,
Chaux de Fonds : Lausanne 4:5, vrstni 
red: Davos 12, Ztirich 10, Young Sprin- 
tčrs 8, Ambri-Piotta 6.

kor do v še ni bilo, minimalna rezultata 
pa sta bila 2:20.2 in 2:21.0. Nadaljnji re
kord je v rekordno knjigo" vpisal 19-letni 
Brian Wilkinson, ki je 110 y v metuljčko
vem slogu preplaval v času 1:03.8, kar je 
za desetinko sekunde boljše od doseda
njega rekorda Amerikanca Yorzyka.

Johnova sestra lise Konrads pa je v 
Melbournu zopet zmagala na 440 y prosto 
v času 4:59.9, daleč pred Nizozemko 
Schimmel s časum 5:16.6. Na 110 y prosto 
je prvo mesto pripadlo Avstralki Fraser 
z 1:03.5, pred nizozemsko plavalko Gaste- 
laars, ki je z 1:05.0 dosegla minimalni 
rezultat za evropski rekord.

Mednarodna atletska zveza je priznala 
vrsto novih svetovnih rekordov in sicer: 
5000 m Kuc (SZ) 13:35.0, 30 km Ivanov (SZ) 
1:35:01, 4 X 200 m ZDA 1:23.8, Texas 1:22.7, 
200 m ovire Robinson (ZDA) 22,2,hoja 15 
kilometrov Spirin (SZ) 1:05.18, hoja 2 uri 
Alsopp (Avstral) 26.117, palica Gutovvški 
(ZDA) 4:78, 100 y Morrow (ZDA) 9.3, 880 y 
Courtney (ZDA) 1:46.8, 4 X 110 y Texas 
39,9, Abilene 39.9 4 X 220 y Texas 1:22.7, 
4 X 880 y ZDA 7:23.0, Occidental College 
7:22.8, 120 y ovire Campbell (ZDA) 13.4, 
220 y ovire Robinson (ZDA) 22.2, 440 y ovi
re Potgieter (J. Afr) 50.7, ženske: 200 m 
Cuthbert (Avstral) 23.2, 4C0 m P«lathews 
(Avstral) 57.0, Chamberlain (N. Zel) 57.0, 
Boyle (Avstral) 56.3, Lazareva (SZ) 55.2, 
Itkina (SZ) 54.0 in 53.6, višina Ceng Feng 
Jung (Kit) 177, peteroboj Bistrova (SZ) 
4846, 440 y Mathews 57.0, Chamberla'n 57.0, 
Boyle 56.3, 4 X 110 y Avstralija 45.6, 4 X 
220 y Avstralija 1:36.3.

Nogometna prvenstva 
evropskih držav

Španija — XVII. kolo: Real : Grana- 
da 4:0, Bilbao : Atletico 1:2, Barcelona : 
Valencia 1:1, Jean : Sevilla 1:0, Sociedad 
: Osasuna 2:1, Valladolid : Cel ta 0:4, Gi- 
jon : Saragossa 4:1, Las Palmas : Espa- 
nol 1:0, vrstni red: Atletico 25, Barcelona 
24, Real 23.

ANGLIJA — XXVI.. kolo: Arsenal : 
Blackpcol 2:3; Aston Villa : Sunderland 
5:2, Bclton : Leicester 2:3, Burniey : Tot- 
tenham 2:0, Chelsea : Everton 3:1, Leeds 
: Manchester U. 1:1, Manchester C. : 
NottJ.nghan? 1:1, Nevvcastle : Birmingham 
1:2, Preš ton : West Bromv/ich 3:1, Shef
field : Portsmouth 4:2, VVolverh-ampton : 
Luton 1:1, vrstni red: VVolverhampton 40, 
Pres-ton 34, West Bromwich 33, Manche
ster U. 32, Manchester C. 31, Luton 30.

NEMČIJA —- južna lige? — XX. kolo: 
Stuttgart : Offenbach 2:3, Karlsruhe : 
Nurnberg' 3:1, Frankfurt : Schvveinfurt 
3:1, Mannheim : Kickers 3:0, Aschaffen- 
burg : Munchen 1:1, Bayern : Reutlingen 
5:0, Furth : Regensburg 4:1, Augsburg : 
Eintracht 4:2, vrstni red: Nurnberg 29, 
Eintračht 28, Offenbach 25, Karlsruhe 25.

V drugi ponovljeni tekmi angleškega 
nogometnega pokala med lanskoletnim 
zmagovalcem -iston Villo in Stockejem, 
je slednji zmagal z 2:0, kar je doslej naj
večje presenečenje letošnjega tekmova
nja. Prvi dve tekmi sta se končali 1:1 
in 3:3

Obiskali smo naše najboljše nogometaše na treningu na Pokljuki

je dejal sekretar vodstva reprezentance Sergeje Lukač
Uredništvo našega lista je v pretekli številki obljubilo bralcem obširno 

reportažo o nogometaših na Pokljuki. Kmalu pa bi se ta obljuba ne izpol
nila. Temu je bil kriv sneg, ki gaje nekaj časa vsepovsod manjkalo, na
enkrat pa ga je bilo skoraj preveč. 2e v ponedeljek smo »jurišaii« prvič 
na Pokljuko, pa smo v Gorjah pri Bledu obstali v snegu. Avtomobil ni in 
ni mogel nikamor. Drugi »juriš« v petek pa se nam je posrečil.

Lepo zorana cesta ima sedaj dokaj 
živahen promet, saj je Pokljuka polna 
obiskovalcev, ki uživajo v lepoti gozdov, 
sredi smrek, ki se lesketajo pokrite s 
Shegom. Središče pozornosti pa so se
veda nogofnetni reprezentanti.

PRVO SREČANJE

Tik pred hotelom smo se sešll z njimi, 
tujkov in Ognjanovič sta prismučala po 
rahlem klancu navzdol, na križišču dveh 
Poti je Stal Krivokuča, ostali pa so se 
tudi že pridno poganjali po snežni plo
šči.

»Zdravo, Krivokuča. Kako se kaj po
čutite na snegu,« smo pozdravili znanega 
reprezentančnega vratarja. Odgovor je 
bil presenetljiv:

»Bolje na rodjenim nogama, nego na 
Mijama ...«

Lrugi niso bili tega mnenja, Rajkov, o 
katerem smo kasneje slišali, da kar do- 
br° obvlada smuči, se je pohvalil z be- 
sedami: »Odlično, odlično, tukaj je zares
Prekrasno!«

Tako smo se srečali z njimi, nato pa 
86m se podal na »lov« za ostalimi.

TO NI ŽOGA IN NE NOGOMETNO

IGRIŠČE . . .

Vreme zjutraj ni bilo nič kaj prijazno, 
okljuka je bila zavita v gosto meglo in 

Ut kazalo, da bo le-ta izginila in da se 
0 Pojavilo prijazno sonce. Kljub temu 

®a je izza smrek odmeval vesel smeh In 
slišati je bilo zdaj to zdaj ono opazko na 
račun »uspešne« vožnje tega ati onega
reprezentanta.

»Luka, pa to ti ni j e tvoja lopta a ne i 
Uogometno igralište«, so dražili Lipošino- 
Vjea njegovi kolegi, ko si je poskušal 
113 snežni odeji pridobivati smučarsko 
2Panje, o njem smo kasneje izvedeli, da 
6 na Pokljuki, prvič nataknil smuči na 
°ge. Kljub temu, da je začetpik v smu- 
anju, pa so ga nekateri iz vodstva re- 
rezentance pohvalili, da kar lepo na- 
eduje in da mu pravzaprav smuči ne 

6 aJo več težjih preglavic.

8JASNO MI JE KOT FIŽOL, TODA . , .«

Na vzpetini za hotelom so poizkušali 
“ °je spretnosti sekretar vodstva repre- 
(entance Lukač, oba zdravnika dr. Vele 
“P Koturovič ter nogometaši Crnkovič, 

Porad Milutinovič in Petakovič. »Na 
.^Uho smo vzeli« Petalcoviča. Poizkušal 
Da J>1UŽni zav°i- poizkušal in poizkušal, 
r mu to na noben način ni uspelo. Sko- 
S°J Vsaka njegova vožnja se je končala 
št;pi*o« v snegu. Imel je kar dva in- 
jaiUkt°rja. Oba zdravnika sta se ukvar
ja 2 hjim in mu kazala posebne like 
2cjaga vztrajno učila. Zdaj mu je uspelo, 
v®nd SP.6t ne' Njegova inštruktorja pa sta 
boSUmIe vzpotibuiala> da ne bi izgubil

mi je jasno kao pasulj, ali ne Ide 
h0’ Ž!a da se zalažem,« je skoraj obupa
ni tj ° vrnil Petakovič. Kar dobro so se 
bei n,f obietci poznale »pike«, bil Je ves 
stim° snega. Seveda ni bil sam med ti- 
hoerv^v,^' ^ih -i® mučil plužni zavoj. Poleggometaš.ev so na tem bregu vozile tudi

neke smučarke in pridno »pomagale« Pe- 
takoviču pri »umetnosti« padanja. To mu 
je bilo v veliko zadovoljstvo in se je 
vselej od srca smejal, kadar je videl, da 
ga dekleta vneto posnemajo.

Crnkovič In Mil o ra d Milutinovič pa sta 
vzbudila našo pozornost. Z zanesljivo 
vožnjo sta se poganjala po bregu navzdol 
in pokazala, da sta zares rutinirana smu
čarja.

»Crnac« mi je dejal: »Prav dobro se 
počutimo tukaj na snegu in kar všeč mi 
je, da smo se za nekaj časa ločili od no
gometne žoge.« Nič čudnega, saj je zares 
dober smučar, kar velja tudi za Miluti
noviča.

TUDI NEKAJ BOLNIKOV IMAJO

Miloša Milutinoviča, o katerem smo pi
sali, da tudi dobro obvlada smučanje, 
nismo našli na snegu. Dr. Vele je pove
dal, da ima »poštedo«. Dobil je namreč 
žulje in je bil v hotelu.

Prav žal mi je, ko ne morem ven, saj 
mi je smučanje v veliko veselje,« je de
jal, ko smo ga srečali v restavraciji. Tu
di Vidinič, ki je znan kot zelo dober 
vratar, je imel smolo. Pri vožnji si je s 
palico laže poškodoval nogo in zato je 
moral delati družbo Milutinoviču. Sicer 
pa je dr. Vele dejal, da so vsi njegovi 
varovanci v zelo dobrem zdravstvenem 
stanju in da jim bo ta treninS močno 
koristil zlasti pri pridobivanju fizične 
kondicije.

NAPAD BOLJŠI KOT OBRAMBA

Mimo tega, da naši reprezentanti na 
Pokljuki smučajo, si privoščijo tudi ne
katere druge igre. Vsak dan igrajo na
mizni tenis in so organizirali medseboj
no prvenstvo. Med posamezniki vodijo 
Dinamovci: najboljši je Lipošinovič, ta
koj za njim pa Crnkovič. V prvenstvu 
dvojic Sta igrala Lipošinovič in Peta
kovič, tore3 dva napadalca reprezen
tance, proti Bošlcovu in Nikoliču,» ki sta 
v reprezentanci obrambna igralca. Z ve
liko zanesljivostjo je zmagal napad nad 
-obrambo.

»Naše delo je razdeljeno tako, da nogo
metaši tri ure na dan smučajo, razen te
ga igrajo na bližnjem teniškem igrišču 
rugbi, veliko kondicije pa so pridobili 
s hojo po visokem snegu in tako mineva 
dan za dnem,« je razlagal dnevni red 
dela tov. Sergije Lukač. »Po kosilu ima
jo nekaj časa odmor, zvečer poslušajo 
predavanja trenerja inž. Miloševiča, obeh 
zdravnikov tov; Tirnaniča, nafo pa se 
seveda razplete zelo živahna razprava. 
Rečem vam, da bodo dnevi treninga kar 
prehitro minili, ker smo ugotovili, da je 
ta novi način, ki ga je tehnično vodstvo 
reprezentance privzelo, izredno koristen. 
Mogoče bodo temu prvemu poizkusu, ki 
ga je naredila reprezentanca, sledili v 
prihodnjih sezonah tudi nogometni 
klubi.«

OBVEZNI INTERVJU

Okrog 12. ure so se vsi vrnili v hotel. 
Povedafi moram, da se je na Pokljuki 
zbrala cela »vojska« novinarjev, saj so

bili ta dan v »Šport-hotelu« novinarji 
Pavle Karamatijevič (Footbal), Ico Ker- 
hin (Novi list), Husič (Šport), Ivica Gar- 
ber (Narodni Šport) in še nekateri in 
zato je bil »na sporedu« seveda obvezni 
intervju.

Vodstvo reprezentance je bilo takoj 
pripravljeno povedati nekaj misli o tre
ningu. Zastavili smo jim nekaj vprašanj 
in zvedeli, da vlada med nogometaši od
lično razpoloženje in da je trening zlasti 
pomemben za vse tiste reprezentante, ki 
v svojih domačih krajih nimajo ne pla
nin in ne snega. Bivanje na Pokljuki jih 
je osvežilo, zdravstveno stanje pa je na
ravnost odlično. Sprememba klime je po
kazala dober vpliv na njihov notranji 
organizem, predvsem pa na živce in 
pljuča. Zdravnika delata vsak dan redno 
teste o zdravstvenem stanju nogometa
šev in povedala sta, da so si igralci zelo 
utrdili fizično kondicijo in da je bil to 
glavni namen -smučarskega treninga, zla
sti še, ker se bo spet kmalu začelo no
gometno tekmovanje in bodo igralci že v 
svojih klubih nastopili fizično dobro pri
pravljeni.

»Zal nam je, ker se treninga niso mogli 
udeležiti vsi reprezentanti, ki smo jih 
določili kot kandidate,« je dejal tov. Tir- 
nanič, »vendar moramo pripomniti, da 
niso izostali zaradi nediscipliniranosti, 
ampak iz povsem opravičenih razlogov. 
Ljudje se sicer izprašujejo, čemu smo 
začeli priprave ravno s smučanjem, pa 
le zapišite, da bo to našim nogometašem 
zelo koristilo, kar lahko potrdita tudi 
oba zdravnika, ki budno bdita nad zdrav
stvenim stanjem cele skupine. Veliko je 
vredno tudi> da so prišli v nov ambient 
in ta izprememba mnogo pomeni. Mi bo
mo tudi v bodoče prakticirali s takšnim 
delom, priporočali pa bomo klubom, naj 
se držijo navodil, ki jih bo dalo vodstvo 
reprezentanc-. Upam, da bomo s klub
skimi trenerji pri pripravah za svetovno 
prvenstvo delali roko v roki.«

»Slišali smo, da boste imeli tudi zadnje 
priprave tik pred prvenstvom v Slove
niji. Kje naj bi bile te priprave?« me je 
zanimalo.

»Bržkone, da se bomo res odločili za 
Slovenijo. Ali bo to v Ljubljani ali Ma
riboru ali pa morda na Bledu, o tem še 
ne morem dokončno govoriti,« je odvr
nil tov. Tirnanič, »gre nam pa seveda 
za to, da bi se nogometaši privadili na 
kih o, ki je v Sloveniji precej slična oni 
na Švedskem.«

»In zakaj ste se odločili ravno za Po
kljuko,« smo ponovno postavili vpraša
nje.

, Na to so vsi člani vodstva skoraj eno
glasno odgovorili, da njihova odločitev 
ne pomrvi nikakršno megalomanstvo, pač 
pa, da so hoteli zagotoviti predvsem to, 
da bi imeli nogometaši na razpolago vse, 
kar jim je potrebno pri treningu.

»Na Pokljuko smo prišli zato, ker so 
za nogometaše takšni tereni prav pri
pravni, vrh tega imajo na razpolago top
le tuše, si lahko posušijo obleko in po
dobno, česar drugod ne bi bilo na raz
polago. Sicer pa smo itak povedali, kakš
ne koristi ima ta trening,« je na koncu 
našega razgovora pripomnil tov. Lukača 

Ura odhoda se je hitro bližala, za kra
tek čas smo bili deležni toplih žarkov 
sonca, vendar je Pokljuko spet zajela 
gosta megla, kowsmo se poslovili od no
gometašev in krenili v dolino...

Tone Baučič

V sredo so igrali v Belfastu zadnjo 
kvalifikacijsko tekmo za svetovno prven
stvo v osmi evropski skupini. Pred mad
žarsko sodniško trojko, na čelu z Zsol- 
tom, sta se moštvi predstavili takole: 
Sev. Irska: Upricbard, Cunnir.gham, Mc 
Michael, D. Blanchflower, J. Blanchflo- 
wer, "Peacock, Bingham, Cush, Simpson, 
Mc Ilroy, Mc Pailand; Italija: Bugatti, 
Vincenzi, Corradi, Invernizzi, Ferrario, 
S ega to, Ghiggia, Scniaffino, Pivatelli, 
Montuori, Da Costa. 2e takoj od začetka 
so prevzeli pobudo domačini, ki so bili 
skoraj ves čas boljši nasprotnik. V 13. 
minuti so dosegli prvi gol. Po hitri akciji 
od kazenskega prostora Irske do italijan
skega gola je Mc Ilroy z woleyem ne
ubranljivo potresel italijansko mrežo. 
Italijani so večkra■ prišli pred vrata do
mačinov, toda njihovi streli so bili ne

točni ali preslabi za odličnega vratarja. 
V 29. minuti je Bugatti žogo sam odbil* 
hitro je bil zraven Cush in že je bilo 
2:0 za Sev. Irsko. Tudi po odmoru so 
imeli domačini več od igre, pa vendar je 
Italijanom uspelo zmanjšati razliko. Mon
tuori poda s krila v" sredino, vratar se 
žoge samo dotakne in je ne odbije, Da 
Costa pa v padcu zmanjša rezultat. Kma
lu nato je sodnik izključil Italijana (ali 
Urugvajca) Ghiggio zaradi prekrška, ko 
ni imel žoge. Oslabljeni Italijani seveda 
niso mogli ogrožati zmage domačinov, si
cer pa jim je sodnik še podaril kazenski 
strel, ko je spregledal roko Invernizzija 
v kazenskem prostoru. Končna lestvica 
VIII. skupine je naslednja:

Sev. Irska
Italija
Portugalska

4 2, 1 1 6 
4 2 0 2 5 
4 112 4

:3 5 
:5 4 
:7 3

...iti II. verjtfiio - Wa!es
V sredo je bila v Tel Avivju tudi tekma 

med Wa!esom, ki je- imel srečo pri žrebu, 
da je postal nasprotnik Izraelu, ki mu je 
prelahko pot na Švedsko (sploh brez tek
me) zaprla Mednarodna nogometna zve
za z naknadnim sklepom. Reprezentanca 
VValesa seveda ni imela večjih težav in 
je zasluženo zmagala z 2:0 (1:0). Gole sta 
dosegla I. Allchurch v 38. in Brown v 65. 
minuti. Sodil je francoski sodnik Guigne. 
Zmagovalno moštvo, ki si je z zmago na 
tujem terenu že skoraj zagotovilo igra
nje na Švedskem, je nastopilo v postavi: 
Kelsey, Williams, Hopkins, Harrington, 
M. Charles, Brown, L. Allchurch, J. 
Charles, Medvvin, I, Allchurch, Jones.

Nogometna reprezentanca Urugvaja je

prr-magala Argentino s 3:0 (2:0). Argen
tinci so nastopili le z nekoliko ojačano B 
ekipo brez stalnih reprezentantov De- 
lache, Lombarda, Rossija, Menendeza in 
Labrune.

V finalu mednarodnega klubskega tur
nirja v Montevid u je Vasco da Gama iz 
Rio de Janeira premagal domači Nazio- 
nal z 2:1.

V tretji tekmi četrtfinala švicarskega 
pokala je Grasshoppers končno le pre
magal na tujem igrišču Laussane z 2:1.

Važnejši rezultati francoskega nogo
metnega pokala: Mcnpelliers : Nice 3:2, 
Rouen : Valenciennes 4:2, Sete : Mar
seille 4:1, Besancon : Metz 2:0, Villeneu- 
ve Toulouse 3:2.

Se možnosti za Crveno zvezdo ?
V torek zvečer je naš državni prvak 

Crvena zvezda igrala prvo četrtfinalno 
tekmo v pokalu evropskih nogometnih 
prvakov z angleškim prvakom Manche
ster United. Tekma je bila pod vodstvom 
francoskega sodnika Lequesna v Man
chestru v prisotnosti 60.000 gledalcev. 
Domače moštvo je bilo boljše in le od
lični obrambi našega prvaka, predvsem 
vratarja Beare, se ima Crvena zvezda 
zahvaliti, da je do 65. minute celo vodila. 
V 35. minuti je namreč Tasič iz precejš
nje daljave premagal reprezentančnega 
vratarja Sev. Irske, Gregga. Tempo tek
me je bil zelo oster in se je v drugem 
delu igre še stopnjeval. V 65. minuti je-

izenačil Charlton, nazadnje pa je 10 mi
nut pred koncem dosegel zmagoviti gol 
za domačine krilec Colman. Moštvi sta 
igrali v naslednjih postavah: Manchester 
United: Gregg, Foulkes, Byrne, Colman, 
Jones, Edwards, Morgan, Charlton, Tay- 
lor, Viollet, Scanlo. , Crvena zvezda: Bea- 
ra, Tomič Zekovič, Mitič, Spajič, Po
povič, Borozan, Šekularac, Toplak, Ta
sič, Kos tič. Čeprav je Crvena zvezda iz
gubila, rezultat ni tako neugoden in dajo 
našemu prvaku še vedno precej mož
nosti, da si v povratni tekmi, ki bo 5. 
februarja v Beogradu, pribori, če že ne 
takojšnjo uvrstitev polfinale, pa vsaj še 
tretjo odločilno tekmo.

Tekmovalci za Badgasiein
so izbrani

Države, ki se nameravajo udeležiti sve
tovnega smučarskega prvenstva v Badga- 
s-teinu, so že določile svoje reprezentan
ce. Objavljamo nekaj najzanimivejših 
podatkov. Glavni favoriti prvenstva, Av
strijci, so prijavili takole: moški: Satler, 
Molterer, Rieder, Zimmerman, Leitner, 
Hinterseer, ženske: Hofherr, Frandi,
Blattl, Hochleitner, Horl, Mittermayer. 
Ostale države so prijavile takole: Švica: 
Staub, Blasi, Schneider, Suter, Forrer, 
Mathys, ženske: DSnzer, VVaser, Michel, 
Colliard, Gertsch, Looser; Francija: Bo- 
zon, Bonlieu, vuarnet, Duvillard, Perri- 
lat, Perret, ženske: Telinge, Leduc, Thiol- 
liere, Grosso, Bonlieu, Baud; Italija: Al
berti, Mlllianti, O. Burrini, B. Burrini,, 
Pedroncelli, Viotto, ženske: Marchelli, 
Schenone, Riva, Schir, Poloni; ZDA: 
Werner, Corcoran, Marolt, Melville, Gor- 
sueh, Moriarty, ženske: Deaver, Mayer, 
Pitou, Springer, Foley, Snite; Japonska: 
Igaya, Sonobe; Norveška: Berge, Sjastad, 
Rohjeli, Thorstensen, Rokne, Anderson, 
ženske: Stuve, Haraldsen, Kaarsberg,
Sande, Sandvik, Bjtirnbakken; Zahodna 
Nemčija: VVagnerberger, Obermiiller,
Hacker, Leitner, Muller, Wagner, ženske: 
Knott, Basler, Speri, Sander, Henneber- 
ger, Heickmaier, Poljska: Ciaptalc, Czar- 
niak, Roi, Zarycki, ženske: Grohoiska; 
Kanada: ženske: Wheeier, Heggtveit.

Dokončna lista držav, ki se bodo ude
ležile svetovnega prvenstva v smučanju 
v klasičnih disciplinah, obsega 17 držav 
in sicer Sovjetska zveza, Švedska, Nor
veška, Finska, CSR, Francija, Italija, 
Vzh. in Zah. Nemčija, Poljska, Avstrija, 
ZDA, Kanada, Japonska, Švica, Argenti
na in Jugoslavija. Tekmovanju bo lahko 
prisostvovalo približno 150.000 gledalcev. 
Tekmovanje bo otvoril pokrovitelj, pred
sednik Finske republike Urho Kekkonen.

Na mednarodnem tekmovanju v tekih 
v Oslu, je doživel olimpijski zmagovalec, 
Šved Sixten Jernberg, zopet poraz, v 
teku na 15 km, ki so ga izvedli tako, da 
sta startala vedno po dva smučarja sku
paj, je bil prav Jernbergov partner Nor
vežan Jensen .boljši od Jemberga. Re
zultati: 1. Jensen (Nor) 1:01:25, 2. Jern

berg (Šved) 1:01:31, 3. Stenshein (Nor 
1:02:16, 4. Makeld (Fi) 1:02:43, 5. Stokkei 
(Nor) 1:03:56.

Na domači prireditvi vzhodnonemški! 
skakalcev je v Steinbachu zmagal Reck 
nagel z 230.5 točke pred Glassom 225.! 
in Lesserjem 221.5.

V klasični kombinaciji na tekmovanji 
v švicarskem kraju Le Brassus je zma 
gal Rus Gusakov s 447.5 točke pred Nor
vežanom Gundersenom 444,8 in Ruson 
Fedorovom 441.3. V specialnih skokih j< 
bil prvi Švicar Dascher 210 pred Nemceir 
Thomo 207 in Rusoma Kočkinom 201.5 ir 
Fedorovom 200.5, ki sta sicer specialisti 
za kombinacijo.

Za letošnje leto niso v koledarju smu
čarskih prireditev smučarski poleti na en 
izmed mamutskih skakalnic. Kljub temi 
pa prihajajo lz Nemčije vesti, da bi mor
da vseeno organizirali polete v Oberst- 
dorfu in sicer od 20. do 22. marca. Seveds 
bodo počakali še odgovor Mednarodne 
smučarske zveze in pa zagotovilo večjege 
števila držav, da se bodo tega tekmova
nja udeležile.

Na tekmah ruskih smučarjev je zopet 
v ospredju svetovni prvak iz Falunm 
Vladimir Kuzin. Na tekmovanju v Mo
skvi Je zmagal na 30 km v času 1:45:26 
pred Terentjevom 1:46:9 in Kondakovom 
1:45.49. V teku ženske na 10 km je bila 
pokrat prva Jerošina 40:16 pred Arhipovo 
41:36 in Kozirevo 41:40.

Poravnajte 
naročnino)

Vazic Simo v Belgijo
Celje, 19. januarja. Prve dni februarja bo 

odšel Vazic Simo skupno z Mihaličem in 
Štritofom na mednarodni kros v Belgijo. S 
tem je vsekakor demantiral vesti, ki jih je 
objavil beograjski »Šport«, da se ne pri
pravlja na letošnjo sezono. Jug
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Žal brez udeležbe IKK fiftiTEiiii
Ljubljana, 19. jan. Danos dopol

dne so se v veliki dvorani na Ta
boru sestala moštva Lokomotive, 
Olimpije, Ljubljane in Odreda. Vod
stvo Olimpije in Ljubljane, ki je 
organiziralo današnji četveroboj je 
'računalo na udeležbo BSK, le-ta pa 
iiz upravičenih vzrokov ni prispel, 
Nastalo vrzel je zamašil Odreti, ki 
je s svojp solidno igro zadovoljil* 
gledalce. Proti pričakovanju je bila 
dvorana na Taboru slabo zasedena 
in so se vstopnice dobile še pred 
drugim srečanjem to je Olimpijo : 
Lokomotiva.

V prvi tekmi sta se pomerili mo
štvi Ljubljane in Odreda. Zmagala 
je Ljubljana s 76:69 (35:51), vendar 
so igralci Odreda igrali enakovred
no in z veliko borbenostjo. Pri Od
redu so ugajali Štepec, Je v na kar, 
Kern in Marčec. Koše za Ljubljano 
so dosegli: Zupančič 25, Čretnik 15, 
Kumer 11, Šerbec 10, Kapelj 7, Ko
nic 6 in Vranič 4, za odred pa Jev- 
nikar 2ii, Kern 15, Šveiger 9, Mar
čec 6, Štepec 4, Kozjek 8, Pust 3, 
Pajer 2 n Slana 1.

Tudi drugo srečanje med O trapi
jo in Lokomotivo ni povzročilo pre
velikega razburjenja med gledalci. 
Naš državni prvak je brez večjih 
težav premagal osmopl a s i ran ega na 
lestvici — Lokomotivo z 92:62 (49:29), 
Prvi napad je uprizorila Olimpija 
s kazenskim metom, ki ga je izve
del Lokar, in prišla v vodstvo. To
da Lokomotiva se je v prvih minu
tah igre dokaj dobro znašla in pri
šla v 9. min. celo v vodstvo — 20:18. 
V 10. min. je Kandus izenačil in na
to še povišal rezultat. S tem se je

Prva seja Sveta 
v Celju

Celje, 19. januarja. Predvčerajšnjim je 
bila prva seja novoizvoljenega Sveta za te
lesno vzgojo celjske občine, ki je obravna
vala pereče probleme s tega področja. Skle
nili so, da je glede na veliko število perečih 
problemov treba seznaniti na prvem zase
danje občinskega sveta s temi problemi oba 
zbora. V tem času bo Svet proučil z občin
sko zvezo »Partizan« vse možnosti razširitve 
partizanskih društev, zlasti v Štorah- Hu- 
'dinji in Šmartnem v Rožni dolini. Nadalje 
bodo sklicali konferenco s predsedniki vseh 
športnih društev ter partizanskih in strelskih 
organizacij. Z SZDL bodo pokrenili akcijo za 
formiranje sklada, v katerega naj bi prite
kala materialna sredstva, ki jih dajejo naši 
delovni kolektivi za pomoč športnim -dru-

PRI TENISAČIH BRANIKA

Maribor, 19. jan. Po igriščih (12) 
in število članstva (161) je Branik 
eden najmočnejših teniških klubov 
v državi. V pretekli sezoni so sami 
priredili kar 16 turnirjev, med temi 
tri z mednarodno udeležbo. Dosegli 
so zadovoiljve uspehe, čeprav nima
jo v svojih vrstah državnih prvakov, 
kot je balo to prejšnja leta. V pre
tekli sezoni so imeli dovolj žog, 
vendar trening ni bil dovolj resen. 
Sprejeli so tudi klubske jakostne 
lestvice. Pri članih vodi Lovrec 
pred Slano, Satlerjem, Tošem in 
Bergantom ml. članice: Lovrec, Tru
da, Voglar, Unterlehner. Mladinci: 
Černigoj, Horvat, Doleček, Feren
čak. Mulej, mladinke: Lovrec Hele
na, Kačičnik, Krajčic, starejši člani: 
Bergant, Koser, dr. Nemec, pionirji: 
Štajner, pionirke: Houška. Na čelu 
odbora bo tudi letos zaslužni pred
sednik Koser. E. B.

začela cela serija košev in razlika 
se je vedno bolj večala. Ves prvi 
polčas je v moštvu Olimpije -neu
morno gradil igro Kristančič — v 
veselje vseh, ki so mislili, da je 
resno poškodovan. Tudi driugi pol
čas je nudil isto sliko; Olimpija je 
večala razliko, Lokomotiva pa ni 
nudila resnega odpora. Zanimivo pa 
je, da se gledalci pri takih sreča
njih ne zadovoljujejo samo z zma
go svojih ljubljencev, ampak hoče
jo še več — rezultat s tremi števil
kami. Tega rezultata danes ni bilo,

ka,r pa tudi ni važno. Pomembneje 
je, da naši košarkarji tudi v tem 
času igrajo in zmagujejo. Žal na 
današnjem turnirju ni sodelovalo 
moštvo BSK, ki bi verjetno pove
čalo zanimanje pri gledalcih. Koše 
za Olimpijo so dallii: Danev 27, 
Škrjame 16, Brišnik 15, Dermastja 9, 
Bajc 8, Kristančič 8, Lokar 9 in Kan
dus 2. Za Lokomotivo pa: Novosel 
14, Kocjan 14, Kaj-nik 9, Sinkovič 8, 
Kovačič 8, Brkljajte 5, Kifer 2 in 
Žnidarec 2. Tekmo sta sodila zvezna 
sodnika brata Kavčiča. e P. A.

Jeseničani čez prvo oviro
(Nadaljevanje s 1. strani)
metrov pred golom je »obrnil« branilca Ljub
ljane, vratar Babnik je bil pokrit in puck 
je obtičal v mreži. Navdušenje se ni hotelo 
poleči. Že smo misliti, da se bo prva tretjina 
končala z minimalnim vodstvom Jesenic, ko 
je Dolinar zaradi lahkomiselne napake ljub
ljanske obrambe še drugič potresel mrežo 
gostov. Vodstvo je bilo torej zagotovljeno in 
nervoza je splahnela pri Jesenicah in tudi 
pri Ljubljani.

ZAGRIZENA BORBA

Druga tretjina je potekala v povsem dru
gačnih okoliščinah, kot začetek tekme. Igralci 
so igrali sproščeno in zato so bile tudi kom
binacije, tako na eni kakor drugi strani, smo
trnejše. Nekajkrat se je izvrstno izkazal v 
vratih Ljubljane Babnik, pa tudi njegov 
vis-a-vis Novak, je imel priložnost pokazati 
svoje znanje. Ni bilo težko opaziti, da so 
Jeseničani boljši drsalci in da imajo tud*, 
boljšo kondicijo. Ljubljana se je taktično 
upirala nevarnemu tekmecu, vendar se je 
tudi tokrat njena mreža potresla. Jeseničani 
so diktirali oster tempo, toda rezultat druge 
tretjine ni pokazal več kot minimalno pred
nost domačega moštva.

CUCEK REŠI ČAST LJUBLJANE

Mislili smo, da bo Ljubljana v zadnji tret
jini povsem tonila in ne bo .vzdržala ostrega 
tempa. Toda zmotili smo se. Gostje so upri
zorili nekaj zares odličnih akcij, ki so se 
začele bodisi pri Boškoviču, Čučku ali Zu
pančiču. Ena od teh akcij je rodila tudi za
želen uspeh. BoškoviČ je prejel nekje na 
sredini igrišča gumijasto ploščico, jo prisebno 
oddal Zupančiču, končno pa se je do nje 
dokopal Čuček in Novak je bil brez moči.

Takoj za tem pa so Jeseničani še bolj udarno 
zavihali rokave. Za vsako ceno so hoteli zvi
šati rezultat. Valili so se napadi, ki so pri
nesli tudi dva gola. Tako se je tekma kon
čala z rezultatom 5:1 za Jesenice, ki so v 
tej prvenstveni borbi preskočili prvo oviro.

Gole so dosegli za Jesenice: Valentar 2 ter 
Dolinar, Kriistan in Tišlar po enega, za 
Ljubljano pa Čuček.

NEKAJ IZJAV

Valentar: »Igra ni bila lepa, vendar prava 
borbena tekma za točke. Zmagali smo za
služeno!«

Klinar: »Bili smo boljši in zasluženo zma
gali. Ljubljana je igrala slabše kat smo pri
čakovali, pa tudi mi smo bili slabši!«

Čuček: »Ni nam šlo tako kot smo si za- 
mislilj. Imeli smo tudi predej smole, zmaga 
Jesenic je zaslužena.«

Trener Blaha: »Igra ni bila lepa, pričako
val sera, da bomo videli lepši hokej.«

Tekmo sta sodila Kerkoš in Lombar z manj
šimi napakami.

Ljubljana: Babnik, Krstonošič, Pavletič,
Blažič, Radin, Osrečki, Prosenc, Janežič, Vol- 
kar, Boškovič, Čuček, Zupančič.

Jesenice: Novak, Brun, Trebušak, Turnšek, 
Kristan, Tišler, Čebulj N., Čebulj V., Klinar,

Zagreb, 19. januarja. Letošnjega ženskega 
ekipnega državnega prvenstva v namiznem 
tenisu se je udeležilo osem ekip, med njimi 
Ljubljana in Triglav. Že srečanja po prvem 
dnevu so pokazala, da bo prvo mesto odločil 
dvoboj med Grafičarjem in Partizanom. 
Uspešnejše so bile Zagrebčanke, ki so zma
gale s 3:2. Po prvem dnevu je bila naj
uspešnejša Ljubljančanka Terečikova, ki je 
premagala državno prvakinjo Dinko Nikolič 
z 2:1 ter večkratno državno prvakinjo Čo
vičevo z 2:0. Odlična je bila tudi Plutova 
z zmago nad Čovičevo z, 2:1. Terečikova je 
bila na tem turnirju le enkrat premagana, 
in sicer jo je premagala Kranjčanka Plutova 
z 2:1. Vrstni red je naslednji: 1. Grafičar 16,
2. Partizan 14, 3. Triglao 12, 4. Ljubljana 
10, 5. Spartak S, 6. Orkan (Drugi Rat) 6, 
?. Tekstilac (Zgb) 4, 8. Elektrostroj 2.

Pri mladinkah Triglav drugi
Zagreb, 19. januarja. V Zagrebu je bilo 

danes ekipno državno prvenstvo za mladinke 
v namiznem tenisu. Kranjski Triglav je za
sedel drugo mesto. Vrstni red pa je nasled
nji: 1. Orkan (Drugi Rat), 2. Triglav (Kranj),
3. Partizan, 4. Ljubljana, 5. Fužinar.

SMUČARSKE TEKME 
NA POHORJU

Maribor, 19, januarja. Danes je mari
borska smučarska podzveza izvedla na te
renih blizu gornje postaje pohorske vzpe
njače proti žičnici letošnje prvenstvo 
podzveze, ki se ga je udeležilo tudi ve

liko število pripadnikov »Partizana«. Vre
me je bilo sončno, lepo, sneg "pa neko
liko pomrzel.

Rezultati: teki — mlajši mladinci (4 km): 
Juhart 18:23, Muršak 18:46 (oba B), star. 
mladinci (6 km): Juhart Jože (B) 22:03, 
Plimen (Mrb) 32:35, člani (9 km): Podles
nik (Mrb) 44:33, Kasjak (Lovrenc) 48:50, 
članice (6 km): Perko (Mrb) 26:15, mlajS# 
mladinke (4 km): Dugovnik, Smolar (obe 
Lovrenc), starejše mladinke (4 km) Ose- 
njak (Lovrenc), Preskar (Slivnica, skoti 
25-m skakalnica); Vauhnik (B) 197.5 točk, 
Visočnik (Kovinar), mladinci: Pesek (B), 
Rampra (Mrb), smuk — članice (1600 m): 
Stelanec (B) 2:31, mladinke: Drofenik 
(Črna) 3:13.2, slalom — članice: Stefaneo 
1:04.4, Golmajer (obe B), mladinke: Dro
fenik (Črna) 1:17.0, alpska kombinacija: 
Lebe Branko 1 točka, Šober D. 2.13 točk, 
Lunežnik 22.70 (vsi B), smuk — člani 
(2 km): Šober D. 1:57.6, Lebe B. 1:58.2, 
Lunežnik 2:07.4 (vsi B), slalom — člani: 
Lebe 1:45.3, Šober 1:49, Pavlič 2:04.7 
(vsi B). Bergant

Zmaga kegljačev Triglava
Kranj, 19. januarja. V pripravah za bliž

nje kegljaško prvenstvo Je bil danes n* 
štiristeznem kegljišču v Kranju prijatelj
ski dvoboj med Bledom in drugim mošt
vo mTriglava. Tekmovali so 6 X 200 lučajev 
mešano. Zmagali so domačini s 4629:448* 
keglji. Med domačini je bil najboljši Va
lentar z 810, med gosti pa Jirasek s 78* 
podrtimi keglji.

Dvakrat Molterer

Valentar, Dolinar. Lipar M.

LESTVICA:

Partizan 3 3 0 0 13:2 6
Jesenice 1 1 0 0 5:1 2
Ljubljana 3 1 0 2 10:10 2
Zagreb 1 0 0 1 1:4 0
C. zvezda 2 0 0 2 1:13 0

Rezultat včerajšnjega srečanja: Partizan 
Zagreb 4:1 (1:1, 1:0, 2:0).

Državno ekipno prvenstvo mladincev v namiznem tenisu

Ljubljana na edinem 3. mestu
Ljubljana, 19. jan. Od petka do 

danes je bilo v domu Ilirije v Zg. 
Šiški državno moštveno prvenstvo 
za mladince. Od 15 prijavljenih se 
je prvenstva udeležilo 13 moštev, od 
tega 8 iz Slovenije, 4 iz Hrvatske in 
1 iz Črne gore.

Od slovenskih predstavnikov so 
se najbolje izkazali mladinci Ljub
ljane, ki so zasedli odlično, tretje 
mesto. Že po prvih tekmah so po
stali najresnejši tekmeci za naj
boljša mesta. V srečanju za drugo 
mesto so izgubili z zagrebško Mla
dostjo s 3:5. V zelo pomembnem 
srečanju z zagrebškim Grafičarjem 
pa so bili Ljubljančani uspešni, 
zmagali so s 5:4 in si tako zagoto
vili tretje mesto.

Naslednji slovenski predstavnik 
Triglav se je moral tokrat zadovo
ljiti le s šestim mestom. Temu je 
prav gotovo največ krivo to, da 
so morali nastopiti brez mladinske
ga državnega prvaka Terana, ki za
stopa barve naše države na medna
rodnem prvenstvu Romunije.

Končni vrstni red pa je naslednji:
1. Opatija 12, 2. Mladost (Zgb) 11, 
3. Ljubljana 10, 4. Grafičar (Zgl>) 9, 
5. Industrogradnja (Zgb) 8, 6. Tri
glav 7, 7. Fužinar 6. 8. Maribor 4, 
9. Partizan (Koč) 4, 10. Odred 4, 11. 
Mladost (Kranj) 2, 12. Ilirija 1, 13.
Budučnost 0. M. G.

Danes je bilo s slalomom zaključeno 
veliko tekmovanje alpskih smučarjev v 
Kitzbuhlu. V slalomu za moške je' na
stopilo 45 tekmovalcev in po prvi vožnji 
je vodil za desetinko sekunde prednosti 
Molterer pred Zimmermannom, Hinter- 
seerjem, Bozonom Riederjem in VVerner- 
jem. 15.MO gledalcev je z velikim zani
manjem pričakovalo drugo vožnjo v ka
teri je bil Molferer zopet najhitrejši in 
tako mu je zasluženo pripadla končna 
zmaga, kškor tudi zmaga.v kombinaciji. 
Gledalci so bili seveda navdušeni, saj Je 
plavolasi Anderl Molterer doma iz Kitz- 
biihla. Rezultati slaloma: 1. Molterer (A)
123.5, 2. Hinterseer (A) 124.6, 3. Bozon (F)
126.6, 4. Zimmermann (A) 127.0, 5. Staub
(S) 129.1, Pravda (A) in Igaya (J) 129.8, 
8. Perillat (F) 130.8, 9. Sutter (S) 131.3, 
10. Vuarnet (F) 131.8. Kombinacija (samo 
smuk in slalom): 1,- Molterer (A), 2. Zim- 
mermarn (A), 3. Hirtterseer (A), 4. Bozon 
(F), 5. Staub (S), 6. Perillat (F), 7. Wer- 
ner (ZDA). ,

Tekmovalk je bilo 25, med njimi tudi 
naša' Zupančičeva, ki se je še kar dobro 
držala ter si priborila zlasti v kombina
ciji solidno mesto. Po prvi vožnji je bil 
vrstni red: Wheeler, Colliard, Stuve, Wa- 
ser itd. V drugi vožnji je vodeča Kanad
čanka padla, najboljši čas pa je dosegla 
olimpijska zmagovalka Rene Colliard, ki 
ji je pripadla tudi končna zmaga Rezul
tati slaloma: 1. Colliard (S) 94.8, 2. Stuve

Kitzbuhel - uspeh Avstrijcev
V petek se je pričelo veliko mednarod

no tekmova-ji alpskih smučarjev imeno
vano Hahnenkammrennen. V petek je bil 
na sporedu veleslalom. Zenske, k: jih je 
bilo skupno 55, so se pomerile na 1000 m 
dolgi progi z višinsko razliko 180 m in 34 
vratci. Proga je bila razmeroma kratka 
in tudi ne pretežka. S svojo zmago Je 
18-letno kmečko dekle iz Švice, Anne- 
marie Waser, napravila precejšnje prese
nečenje. 1. Waser (S) 59.4, 2. Hofherr (A) 
59.7, 3. Frandl (A) 6L1, 4. Springer (ZDA)
61.5, 5. Wheeler (Kan) in Deaver (ZDA) 
62.0, 7. Meyers (ZDA) 62.1, 8. Speri (N)
62.5, 9. Ilochleitner (A) 62.7, 10. Grochol- 
ska (Polj) 63.4, 30. Zupančič (J) 71.5.

Veleslalom za moške je bil dolg 1500 m 
z 200 m višinske razlike in 50 vratci. Na
stopilo je skupno- 108 tekmovalcev. Av
strijci so slavili popolno zmago, saj se je 
le ameriški kaplar VVerner uvrstil med 
nje. Tekmovanje je pokazalo, da so imeli 
Avstrijci prav, ko so v svoje moštvo po
stavili Hintcrseerja, ki je le za 2 dese
tinki sekunde zaostal za Sailerjem. 1. Sat
ler (A) 1:25.5, 2. Hinterseer (A) 1:25.7, 3. 
Werner (ZDA) 1:26.1, 4. Leitner (A) 1:26.2,
6. Schranz (A) 1:26.5, 6. Molterer (A) 1:27.4,
7. Pravda (A) 1:27.6, 8. Bonlieu (F) Cor- 
coran (ZDA) In Staub (S) 1:28.9, 60. Stefe 
(J) 1:45.5, 64, Lukane 1:47.6, 72. Pogačnik

1:49.2, 75. Dornik 1:51.6.
V soboto je bil na sporedu smuk. Zen

ske so vozile na 2100 m dolgi progi s 450 
metrov višinske razlike. Od 53 tekmovalk 
jih je do cilja prišlo 46. Lep uspeh so 
dosegle predvsem Avstrijke, razen njih 
pa še Američanke in Norvežanke. 1. Hof
herr (A) 2:32.1, 2. Frandl (A) 2:33.5, 3. 
Sandvik (N) 2:33.6, 4. Stuve (N) 2:33.8, 5. 
Wheeler (Kan) 2:35.2, 6. Meyers (ZDA) 
2:35.6, 7. Hegg"tveit (K) 2:36.7, 8 Hoch- 
leitner (A) 2:36.8, 9. Herdy (A) 2:37.0, 10. 
Deaver (ZDA) 2:37.3, 22. Zupančič (J).

3200 m n 800 m višinske razlike je merila 
mošlca proga za isto disciplino. Gosta 
megla je večkrat močno ovirala tekmo
valce. »Gl vni« so bili zopet Avstrijci in 
pa Amerikanec Werner. Jugoslovani so 
bili med 108 tekmovalci zopet šele v drugi 
polovici. To pa tudi ni nič čudnega če 
upoštevamo to, da so trenirali tudi deset
krat manj kot inozemei in da so Imeli 
zaradi tega še slabšo opremo. Sailer je 
padel in dosegel šele 22. mesto. 1. Molte
rer (A) 2:40.7, 2. Rieder (A) In Zimmer
mann (A) 2:42.8, 4. Werner (ZDA) 2:43.9, 
5. Duvillard (F) 2:45.0, 6. Leitner (A) 2:45.3, 
7. Staub (S) 2:45.7, 8. Perillat (F) 2:46.2, 
9. Bozon (F) 2:47.1, 10. Grammshammer 
(A) 2:47.', 56. Stefe, 59. Lukane, 64. Po
gačnik, 65. Ilija, 66. Dornik.

Ljubljana, 1=). januarja. Precejš
nje zanimanje je vladalo za današ
nji dokaj kvalitetni četveroboj 
moških kegljaških ekip Triglava, 
Zvezde, Ljubljane in Gradisa, ki je 
bil na Gradisovem kegljišču. Tek
movanje je bilo zlasti v zadnjem 
setu precej razburljivo, kajti Am
brožič je močno popravil rezultat 
v prid svojega moštva, Mlakar pa 
je za njim vodil borbo za osvojitev 
prvega mesta v prid Gradisa. S so
lidnim rezultatom 833 kegljev mu 
je uspelo, da je dosegel skupno raz
liko 38 kegljev v korist Gradisa in 
s tem prvo mesto. Mlakar je s tem 
rezultatom ponovno dokazal, da je 
prišel nazaj v svojo solidno formo.

Rezultati: Gradis 4961 — povpr. 
826.8 (Toni 838, Premk 844, Prapot
nik 819. Satler 843. Martinšek 794, 
Mlakar 833). Triglav 4923 — povpr. 
8205 (L. Ambrožič 798, Starc 829, 
Martelanc 858, Turk 833, Korde! 
731, M. Ambrožič 834), Ljubljana 
4844 — povpr. 807.3 (Likovnik 815, 
Lotrič 772, Gernedl 832, Legiša 840, 
Tarkaj 802. Kastelic 763), Zvezda 
4732 — povpr. 788.6 (Perko 734, Šu
štar 748, Berčič 821, Čavlovič 824, 
Zalar 774, Stefe 811). T. B.

Hrbud in Vogrinc v četrtfinalu
Bukarešta, 19. januarja. Od petka do 

danes' je bilo v Bukarešti mednarodno 
prvenstvo Romunije v namiznem tenisu. 
Od naših igralcev so se pri moških od 
štirih trije uvrstili v drugo kolo. Le mla
dinskemu državnemu prvaku Teranu, ki 
je naletel na romunskega tekmovalca Ne- 
gulescu, to ni uspelo. .Harangozo je pre
magal Sindeanua s 3:1, Vogrinc Kovacza 
s 3:0,tHrbut pa Buczopra, ki je osmi ro
munski igralec s 3:1.

Drugo kolo mednarodnega prvenstva je 
prineslo našemu mlademu državnemu 
prvaku Hrbudu odličen uspeh. Preprič
ljivo je premagal bivšega svetovnega 
prvaka Leacha s 3:0 (21118, 21:18, 22:20).

*
V peti etapi kolesarske dirke po Egiptu 

od Fajuma do Gizeha (95 km) je zmagal 
R" S Klizaranjo pred Bolgarom Kocevom. 
Šesta etapa od Gizeha do Sueza (100 km) 
pa je pripadala Rusu Melotovu, ki je 
zmagal red svojim rojakom Petrovem.

II. gimnazija zmagovalec
Celje, 19, januarja. V pokalnem tekmova

nju srednjih in strokovnih šol v namiznem 
tenisu je zmagala II. gimnazija pred I. gim
nazijo in TK5 iz Celja.

Skupščina Rokometne podzveze Ljubljana

Iščemo nove oblike dela
Ljubljana, 19. jan. Danes dopol

dne je bila skupščina ljubljanske 
rokometne podzveze, na kateri pa 
sta iz nerazumljivih vzrokov manj
kala zastopnika Odreda in Krima. 
Ljubljanske rokometaše tarejo ne
kateri problemi: tako jim manjka
jo -igrišča in kvalitetna tekmova
nja, ki bi zainteresirala mladino do

dvig slovenskega rokometa poiskati 
nove oblike in nov način tekmova
nja. Tako naj bi se v jeseni začelo 
tekmovanje v republiški ligi v ma
lem rokometu. V prid tej ligi govori 
mnogo dejstev. Vodstva klubov naj 
bi se tudi trudila, da se odpravi 
klubaštvo, ki samo zavira razvoj 
slovenskega rokometa. Predsednik

(N) 96.4, 3. Waser (S) 97.5, 4. Mittermayer 
(A) 99.0, 5. Bjornbakken (N) 99.7, 6. whee- 
ler (K) 100.1, Hofherr (A) 100.5, 8. Bon
lieu (F), Leduc (F) Foley (ZDA) 101.6, 
16. Zupančič (JI 105.8. Kombinacija: 1. 
Stuve (N) 1.69, 2. Hofherr (A) 2.56, S. 
V/heeler (K) 4.48, 4. Frandl (A) 5.24, 5. 
Sandvik (N) 5.30, 12. Zupančič (J).

V teku na eno miljo v dvorani v Bo
stonu je zmagal olimpijski zmagovalec na 
1500 m Irec Delany v času 4:05.0 pred 
Amerikancem Colemanom. Jugoslovan 
Mugoša je bil z zaostankom približno 
30 m četrti.

V sedmi etapi kolesarske dirke po 
Egiptu od Sueza do Port Saida je zmagal 
Rus Sajdehazin v skupni oceni pa vodi 
Rus Olizarenko pred svojim rojakom 
Petrovom.

Še 200 m in 220 y za Konradsa
Svojim štirim svetovnim rekordom je 

mladi avstralski plavalec John Konradi 
pridružil še dva. V Sydneyu je preplaval 
220 y prosto v času 2:04.8, k:r je svetovni 
rekord na tej progi, razen tega pa še na 
krajši progi 200 m. Drugo mesto je osvo- 
jil Chapman s prav tako odličnim časom 
2:05.2. Na 1650 y prosto je bil najuspeš- 
nejši Winram v času 18:14.8.

Nogometna prvenstva 
evropskih držav

ITALIJA - XVII. kolo: Atalanta : Spal 0:0. 
Intornazionale : Bologna 0:2, Roma : JU' 
ventus 4:1, Genoa : Milan 1:1, Napoli : Lane* 
rossi 3:1, Padova : Fiarentina 3:2, Torino 1 
Sampdoria 4:3, Udinese : Alessandria 2:0» 
Verona : Lazio 1:0. Končni vrstni red jesen' 
skekga dela: Ju ventus 23, Napoli 23, Padovi 
23, Fiorentina 21, Roma 20, Lanerossi 1& 
Verona 18, Alessandria 17, Bologna 17, T O' 
rino 16, Internazionale 16, Milan 15, Sampdo' 
ria 14, Lazio 14, Spal 14, Udinese 13, Geno» 
11, Atalanta 11.

BOGO ŠRAMEL 50-LETNIK
Jutri se bo srečal z Abrahamei® 

eden najvidnejših smučarskih de' 
lavcev, podpredsednik Enotnosti i° 
zvezni kapetan za skoke tov. Bog0 
Šramel. Tov. Šramla poznamo k°* 
dolgoletnega srnučarskega funkcio* 
nar ja, aktivnega tekmovalca in strtF 
kovnjaka. Pred vojno je bil več 1°‘ 
državni prvak v smučarskih skokih, 
po vojni pa je takoj začel z aktiv' 
nim delom v naših smučarskih org°' 
nizacijah. Kdo bi našteval velik® 
zasluge,'ki jih ima naš jubilant PrJ 
popularizaciji smučarskega športa1 
Prav gotovo so bile redke prir®' 
ditve, kjer ne bi bilo zraven njei 
gove roke. Številnim čestitkam, k1 
jih je prejel tov. Šramel z vseh 
strani, se pridružuje tudi naše ure«' 
ništvo z željo, da bi tudi v bodoč® 
tako požrtvovalno kot v preteklo!# 
pomagal širiti smučarski šport m0® 
slovensko mladino.

Presenečenje v Celju
Celje, 19. januarja. Kegljači trboveljske!.* 

Rudarja so danes na kegljišču Betona presc 
netili s pomembno zmago nad celjskim 
tonom, Pri domačinih sicer nista nastopi* 
najboljša kegljača Vanovšek in Marinček, 
pa ne zmanjšuje zmage gostov, ki so dos.K 
6345:6418 kegljev. Najboljši je bil Celjan ^* 
gore, ki je dosegel 875, pri gostih pa Ko’df 
1 832 podrtimi keglji.

Dinamo : Orient 3:1 (1:1)
Zagrebški Dinamo je na treningu v Opat J 

in je danes na Reki igral prijateljsko teh' , 
proti Orientu. Pred 5001) gledalci je zroaS
s 3:1 (1:1), gole pa so dosegli Gašpert, Ho'6-

te zvrsti športa. Delegati na s"kup- - upravnega odbora je ostal še nada- 
ščini so se strinjali, da morajo za lje Belčič Tone. P. A.

Ijina in Matuš 
Orient.

Dinamo ter Modric


